
de Montcada i Reixac

El PPC passa a ser la segona força per davant de CiU. Pàgina 3

SÍLVIA ALQUÉZAR

>>  Canvi de canonades
al carrer Santiago arran
d’una doble rebentada P.5

El PSC, el partit més votat
en uns comicis europeus
marcats per l’abstenció

L’espectacle Colors del món fet el 14 de juny a la plaça de l’Església P. 26

A Montcada i Reixac, ja ‘És estiu’

S’enderroca
l’antic dipòsit
de vehicles per
construir 12
pisos protegits

P.4

 >> Aspecte de l’antic dipòsit

A principi de juny es van iniciar les activitats previstes al programa Montcada És estiu que organitza
l’Ajuntament i que inclou concerts, cinema, tallers, sortides, exposicions i esports, entre d’altres.
L’oferta ha quedat recollida per primera vegada en una revista que s’ha distribuït arreu del municipi.

>> Terra Nostra acull
l’homenatge als taxistes
jubilats de l’AMB P.15

>> Benestar Social sub-
vencionarà un programa
d’assistència a infants a
la Ribera P.11

>>  El 23 de juny serà
el Dia de Montcada al
Fòrum 2004 P.13
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>>  La Salle d’handbol
femení guanya la Copa
Catalana P.31

>>  Arriben les festes de
Can Sant Joan, la Ribera
i el Bosc d’en Vilaró P. 29

PILAR ABIÁN

>>  Suplement especial
La futura
urbanització
de Mas Duran

ARXIU/PILAR ABIÁN

Properament l’empresa públi-
ca Montcada Societat Munici-
pal (MSM) obrirà una oficina
per recollir les sol·licituds dels
veïns intressats a adquirir un dels
12 habitatges protegits previs-
tos al carrer Ripoll, al solar que
fins ara acollia el dipòsit de ve-
hicles. Aquesta serà la primera
promoció de l’MSM que ja ha
adjudicat l’enderroc de l’antic
edifici a l’empresa Serop.Vegeu

pàgines
centrals
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ELECCIONS EUROPEES 2004

El PSC manté el lideratge electoral
al municipi seguit a distància del PPC

Els comicis registren el nivell d’abstenció més alt des de l’inici de la democràcia, amb un 36,78% de participació

pilar abián
redacció

imatges de la jornada i la campanya

INFOGRAFIA: LLUÍS MALDONADO

L’escassa afluència de públic a les urnes va ser la nota des-
tacada de la jornada. A la imatge de l’esquerra el CEIP Mitja
Costa, on van votar al voltant de 800 persones d’un cens de
2.166. Les fotografies inferiors corresponen als únics actes de
campanya que s’han fet al municipi. A l’esquerra, la diputada del
PSC, Carmen Figueres, durant la seva visita el 8 de juny al
mercat ambulant de Can Sant Joan on va repartir clavells i
programes acompanyada per membres del PSC local. A la
dreta el Secretari de Política Internacional d’ERC, Jesús Maes-
tro, qui va fer una xerrada a la Casa de la Vila acompanyat del
president de la secció local i la portaveu municipal d’ERC. A
l’acte va assistir una trentena de persones.LR

El PSC, amb 4.876 vots, ha es-
tat la força política més votada
a Montcada i Reixac en les elec-
cions europees del 13 de juny,
uns comicis en què s’ha registrat
l’abstenció més elevada de l’eta-
pa democràtica, amb un 63, 78%.
A continuació, el PPC ha
obtingut 1.507 sufragis i ha su-
perat CiU, inclosa a la candida-
tura Galeusca-Pobles d’Europa,
que fa quatre anys va ser la
segona formació més votada i
que enguany ha sumat 951 vots.
En quart lloc, la coalició ICV-
EUiA ha assolit 632 vots i ERC,
a la llista l’Europa dels Pobles,
n’ha sumat 621.
Els representants locals de les
diferents candidatures han la-
mentat la baixa participació de
l’electorat, ja que dels 24.002
montcadencs cridats a les urnes
només han exercit el dret a vot
8.828, un 36%, 13 punts per
sota respecte l’any 1999 en què
les eleccions europees van coin-
cidir amb les municipals i la
participació va ser del 49%.
Segons els polítics, la campanya
ha estat molt bipolaritzada en-
tre el PSOE i el PP i no ha quallat
en la ciutadania el missatge del
que representa el Parlament
Europeu.

Valoracions. El primer se-
cretari de l’executiva local socia-
lista, César Arrizabalaga, s’ha
manifestat satisfet dels resultats
del partit al municipi però dece-
but per l’escassa afluència d’elec-
tors a les urnes. El president lo-
cal del PPC, Teodoro Garcia,
ha valorat positivament el fet
d’haver estat la segona força po-
lítica més votada per davant de
CiU. Per la seva banda, el
portaveu del grup municipal de
la coalició nacionalista, Joan
Maresma, ha lamentat la baixa
participació i la bipolarització
que hi ha hagut durant la
campanya entre socialistes i
populars que, en la seva opinió,
ha perjudicat els nacionalistes.
Per a ICV-EUiA, el fet d’haver
estat la quarta candidatura més
votada a la localitat ha respost a

PILAR ABIÁN
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les expectatives de la coalició,
segons ha manifestat el respon-
sable de la campanya, Ramon
Sánchez. A pocs vots de dife-
rència respecte ICV-EUiA,
ERC ha estat la cinquena força
més votada. El president de la

secció local, Jordi Sánchez Escri-
gas, s’ha manifestat satisfet del
resultat per l’augment del per-
centatge de sufragis respecte el
1999 del 4 al 7%, alhora que ha
lamentat que les eleccions no
hagin despertat l’interès de la

ciutadania. Altres partits que han
sumat vots en aquests comicis a
Montcada, tot i que de forma
gairebé testimonial, han estat Els
Verds, amb 42 vots, i el Partit
per la legalització del cannabis,
amb 37 vots.

El PPC de Montcada i Reixac
ha criticat en un comunicat la
manca d’imparcialitat dels mit-
jans de comunicació públics lo-
cals en resposta a la decisió del
Consell d’Administració de La

Veu de no publicar l’últim escrit
d’opinió dels populars en la sec-
ció mensual de grups municipals.
El portaveu de la formació, Teo-
doro Garcia, ha declarat que la
decisió atempta contra la llibertat
d’expressió. Per la seva banda el
Consell –que dóna resposta al
PPC a l’Editorial, pàgina 22– ha
apuntat que el text no va ser pu-
blicat perquè incomplia doble-
ment el Llibre d’estil del periòdic ja
que no se centrava en el tema pro-
posat pel Consell de redacció i era
un escrit de propaganda electoral
sobre els comicis europeus, un
tipus de contingut que només s’ad-
met en període d’eleccions mu-
nicipals. LR

El PPC critica
la imparcialitat

dels mitjans

PARTITS VOTS 2004 % VOTS 1999           %

PSC-PSOE 4.876 55,40 5.132 44,60

PPC 1.507 17,12 1.902 16,58

CIU 951 10,80 1.974 17,73

ICV-EUiA 632 7,18 1.272 11,09

ERC 621 7,06 471 4,11

�

�

�

�

índexs 2004 1999

36,78% 49,80 �13.2%

Eleccions al Parlament Europeu  | Resultats a Montcada i Reixac

participació

%

�

TOTAL
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S’enderroca l’antic dispòsit municipal
per construir 12 habitatges protegits

L’Ajuntament obrirà en breu una oficina per recollir les sol·licituds dels compradors interessats

MONTCADA SOCIETAT MUNICIPAL

pilar abián
montcada

els habitatges

○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○

○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○

○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○
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L’empresa pública Montcada
Societat Municipal (MSM) ja ha
iniciat les accions per construir
12 habitatges protegits a la fin-
ca situada entre els carrers Ripoll
i Sant Jaume que acollia fins fa
pocs mesos el dipòsit de vehi-
cles de la Policia Local. El pri-
mer pas es va fer el 10 de juny
amb l’inici de l’enderroc de la
part interior del recinte, al qual
va assistir una representació del
govern local encapçalada per
l’alcalde, César Arrizabalaga
(PSC). L’actuació, que duu a
terme l’empresa Serop, durarà
aproximadament un mes.
Paralel·lament es preveu que
s’acabi de redactar el projecte
executiu de la construcció. Un
cop estigui aprovat el projecte,
s’adjudicarà l’obra i començarà
la construcció dels habitatges.
Segons el president de l’Àrea
Territorial, Alfonso Romo
(PSC), l’edificació podria enge-
gar-se a final d’any o principi
del vinent. Abans hi ha previst
obrir l’oficina on els montca-
dencs interessats a optar a un
dels pisos protegits, que s’adju-
dicaran per sorteig, es podran
informar i presentar la sol·licitud
corresponent. Els possibles
compradors hauran de complir
els mateixos requisits que es van
aplicar per optar als pisos que
l’Impsòl construirà a Mas Du-
ran, entre els quals hi ha estar
empadronats a Montcada amb
una antiguitat mínima de dos
anys.

Característiques. Els habi-
tatges tindran tres tipologies
diferents: 4 seran de 90m2, 2 de
64 m2 i 6 de 61 m2, adaptats
per a famílies amb fills i parelles

de joves. Tots els pisos comp-
taran amb plaça d’aparcament i
els 8 pisos més petits disposa-
ran d’un traster de 9m2. A ban-
da, la finca comptarà amb 21
places més de pàrquing de ven-
da lliure. El preu dels habitatges
encara no s’ha fet públic ja que,
segons ha indicat Romo, “de-
pendrà del preu per m2 que
marqui el Pla d’Habitatge de
la Generalitat”. L’edil ha expli-
cat que el finançament de les
obres es farà mitjançant una ope-
ració de crèdit que no suposarà
l’endeutament de Montcada
Societat Municipal: “Hipoteca-
rem els habitatges i posterior-
ment subrogarem el crèdit als
propietaris”. La previsió del
consistori és finalitzar els pisos
a principi del 2006.
Aquesta és la primera promoció
d’habitatges protegits de titula-
ritat municipal que es fa a Mont-
cada. Properament es posarà en
marxa a la Font Pudenta una fór-
mula mixta en què, dins d’una

promoció privada prevista a
l’avinguda de la Riera de Sant
Cugat, hi haurà pisos amb aquesta
tipificació. “Hem pactat amb
els promotors que el 25% dels
habitatges –es faran entre 88 i
100– sigui de protecció ofi-
cial”, ha dit Romo. L’edil també
ha apuntat que la promoció que
l’MSM durà a terme al carrer
Ripoll demostra que la societat
funciona, en contra de les críti-
ques rebudes per part d’alguns
grups de l’oposició.

Una exposició mostra el futur de Mas Duran
Fins al 9 de juliol es pot visitar a
la primera planta de l’Ajun-
tament una exposició gràfica
sobre la futura urbanització del
sector de Mas Duran. La mos-
tra, organitzada per l’Àrea de
Presidència i per l’Àrea Territo-
rial, va ser inaugurada el 14 de
juny i recull imatges virtuals dels
aproximadament 1.800 habitatges
que es construiran a la zona, entre
ells, els 188 pisos que es van
sortejar en la darrera promoció
de l’Impsòl. Els habitatges ocu-
paran una superfície aproximada

de 190.000m2 de sostre resi-
dencial i 24.000 de comercial.

Futur parc. Un dels pro-
jectes més significatius dels que
recull l’exposició és el futur parc
de les llacunes de Mas Duran,
que ocuparà una extensió de
54.000m2. La mostra es pot vi-
sitar de dilluns a divendres de
10 a 14h i de 17.30 a 19.30h a
la primera planta de l’Ajunta-
ment. A les pàgines centrals  hi
ha un suplement especial sobre
Mas Duran. PA

 >> La façana i l’edifici el mateix dia abans de començar l’enderroc

 >> L’exposició es pot visitar a l’edifici de l’Ajuntament

Panells informatius i visuals descriuen els plànols i les imatges del futurs pisos de l’Impsòl
LLUÍS MALDONADO

Tipologies:
4 seran de 90m2, 2 de 64 m2

i 6 de 61 m2

Aparcaments:
Tots els pisos tindran plaça
d’aparcament i els 8 pisos
més petits disposaran d’un
traster de 9m2. La finca
comptarà amb 21 places més
de pàrquing de venda lliure.
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Al carrer Santiago es renova
una part de les canonades

>> Actuació d’urgència després de dues avaries en 24h

laura grau
redacció

MARIO AZAÑEDO

 >> Aspecte de l’estat de la vorera després de la segona rebentada

La Companyia d’Aigües està
fent les obres de substitució
d’una part de les canonades del
carrer Santiago –entre el pas-
satge de les Maduixes i el passeig
Rocamora– després de les dues
avaries que es van registrar el
passat 4 de juny i que van pro-
vocar problemes de subminis-
trament als veïns de la zona dues
vegades en menys de 24 hores.
La segona rebentada, a l’alçada
del número 14, va ocasionar un
forat de més d’un metre de
diàmetre a la vorera. La prime-
ra, a l’alçada del número 1,
també va provocar desperfectes
a la vorera i va omplir de fang
el carrer.

Mesures. El regidor de
relacions amb les empreses de
serveis, Ramón Sánchez (ICV-
EUiA), es va reunir amb
l’empresa perquè es fes càrrec
de reparar els desperfectes i
prengués mesures per evitar que
es tornin a produir avaries com
aquesta, “motivades –segons
Sánchez– per l’estat obsolet
d’una xarxa massa antiga per

poder abastir els grans blocs
d’habitatges que ara hi ha en
aquest carrer, un problema
que també afecta altres zones
del centre”. La reparació que
s’ha pactat és provisional, a
l’espera de la reforma integral
que es durà a terme propera-
ment en aquest carrer. El regi-
dor d’Urbanisme, Alfonso
Romo (PSC), ha destacat que
aquest és un dels projectes
prioritaris del govern municipal
que compta amb finançament
de la Generalitat. El projecte,
que no té data fins que no arribi

la subvenció autonòmica, “su-
posarà una transformació ra-
dical d’aquest carrer, sem-
blant a la que es va fer al
carrer Clavell, amb voreres
amples i un sistema de
clavegueram nou” –ha
explicat Romo.
D’altra banda, Sánchez ha
anunciat que s’ha arribat a un
acord amb Fecsa perquè retiri
el pal de la llum que hi ha entre
els carrers Bogatell i Sant Antoni
i soterri una part del cablejat
elèctric, com ja s’ha fet a d’altres
punts de Montcada.
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en 2 minuts...
�Curs d’imatge digital per a policies

Les obres, que ha finançat la Generalitat de Catalunya, han costat 241.000 euros

taulell d’anuncis gratuïts Informació:
93 572 64 91

Es ven dormitori de matrimoni. Nou amb un
any d’ús, 2 armaris de 2 portes cadascun i 2
tauletes juvenils.  I sofà de 3 places, rentadora,
taula de menjador i taula de centre. Tot per
1200 eur.   93 564 84 75 / 93 564 22 16
Es lloga pis  al centre. 72 m2 de 3 habitacions,
tot reformat, per 598  eur.mensuals. I local de
84 m2 per 425 eur. mensuals. Ambdòs
inmobles al carrer Paris de Montcada Centre.
93 564 44 09 / 677 205 119
Venc Nissan Terrano II. 2.7 Tdi 3P S A/A
de l’any 1996 amb 82.000 km. 9.500 euros.
Tel. 936 915 940.
Demanda de trabajo.  Estudiante de econo-
mía se ofrece para trabajar. Experiencia en
atención al público. 935 753 509.
Señora se ofrece para trabajar.  En tareas
de limpieza, tardes y mañanas. 627 890 569 o
676 549 134.
Vendo tresillo rinconera.  Tres piezas y
mesa ovalada de cristal de salón
seminuevos por 200 euros o precio a conve-
nir. 93 564 60 74
Se ofrece chica para trabajar. De depen-
dienta,auxiliar administrativa, camarera, lim-
pieza y cualquier tipo de trabajo serio. Dispo-
nibilidad horaria total. Experiencia. Tel. 600
39 30 19. Preguntar por Tere.
Oferta laboral. Per treballar en un refugi

només particulars

d’animals abandonats. Oferim sou, contracte
i possibilitat d’habitatge. Tel. 686 760 412).
Venta de dormitorio juvenil. Seminuevo.
Cama 1,35 y mesa comedor con 6 sillas.
Nuevos. Precio a convenir.  Tel. 600 39 30 19.
Clases de repaso. Diplomado en empresa-
riales se ofrece para clases de repaso todos
niveles / gestión de empresas. Tel 649 747
038 ó  minarromir@hotmail.com ( Gabriel).
 Busco trabajo. Señora se ofrece para fae-
nas de limpieza. 650 502 143 o 627 653 917.
Buscamos  piso/casa tranquilo para alqui-
lar. En Montcada, (Cerca Renfe). Somos dos
estudiantes/trabajadores. No  importa esta-
do ni antigüedad si se puede arreglar. Mínimo
dos habitaciones. Tel: 600 893 772.
Alquiler de párquing en Pla d’en Coll. Gran-
de. C/Girona. 70 euros/mes. 935 648  080.
Apartament de lloguer a Roses. Costa
Brava, per a 2 o 3 persones. Lloc tranquil. A
partir de maig, per setmanes, quinzenes o
mesos. Bon preu. 93 436 91 37.
Se necesita aprendiz de carpintero. Zona
Montcada. De 16 a 17 años. 625 569 938.
Venc habitació matrimoni. Armari, 2 tauletes
de nit, llit 1,60x 2,10, somier i matalás. Té 5
anys. 650 46 25 21. 1.300 euros.
Vendo Kawasaki. GPZ 500 cc. 29.000 Km.
Any 93. 1.800 euros. 93 564 38 37. Montse

Més de 150 noves places
d’aparcament a Can Cuiàs

�Cloenda del curs d’aparadorisme

 >> Aspecte de la nova zona d’aparcament amb vehicles en bateria

pilar abián
can cuiàs
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Una vintena d’agents de Policia Local i Nacional de diferents
poblacions de la co-
marca, un dels quals
és de Montcada, par-
ticipen en un curs so-
bre imatge digital. El
curs es fa al Servei de
Promoció Econòmica
de l’Ajuntament de
Montcada i l’imparteix
un membre de la
International Police
Association (IPA), Joan Sáez, que forma part de la plantilla de la
Policia Local de Montcada. Aquest és el segon curs que l’IPA fa al
Vallès en pocs mesos. L’anterior va ser de Word policial. Segons
Felipe Fernández, president de l’Agrupació del Vallès Occidental
de l’IPA, l’objectiu d’aquests cursos és formar els agents dels cossos
de seguretat perquè puguin exercir millor les seves funcions. Les
classes es van inaugurar el dia 7 de juny en presència  de la presi-
denta de l’Àrea Interna, Carme Porro (PSC).  7  LG

LAURA GRAU

A principi de juny van finalitzar
les obres de construcció de
l’aparcament dissuasori habilitat
al carrer Circimvalació, a la sor-
tida de l’estació de metro de Can
Cuiàs. Les obres, que ha fet l’em-
presa de la Generalitat GISA per
un import de 241.000 euros, han
estat supervisades per l’Ajunta-
ment i han consistit a asfaltar tot
el carrer, senyalitzar marques vi-
àries, eixamplar les zones de vo-
rera i aparcament i ajardinar el
sector. Els operaris de l’Àrea
Territorial s’han encarregat de les
obres de construcció de la vore-
ra i del canvi de l’enllumenat de
la zona. L’adequació del vial mi-
llora, d’altra banda, l’accés a la
futura escola bressol del barri,
actualment en construcció.

Arran de les nombroses queixes
sobre l’elevat cost de trucades
telefòniques a determinats pre-
fixos que han arribat a l’Oficina
Municipal d’Informació al Con-
sumidor (OMIC), aquest orga-
nisme ha difós un seguit de re-
comanacions fetes per l’Institut
Català del Consum (ICS). Els
telèfons, anomenats de tarifació
addicional, tenen el prefix 803,
806, 807 i 907 i ofereixen ser-
veis d’informació, oci, entrete-

niment o comunicació a l’usuari
a qui se li repercuteix un cost
addicional, a part de la pròpia
trucada. Cal desconfiar dels
anuncis, missatges o trucades que
ofereixen premis, regals o ofer-
tes de treball i que remeten a un
telèfon amb aquests prefixos.
Els usuaris tenen dret a sol·licitar
a la seva companyia la descon-
nexió d’aquest tipu de serveis,
que s’ha de fer efectiva en un
termini màxim de 10 dies. És
convenient que els internautes
mantinguin visible el node o

número telefònic que utilitzen
durant la connexió, així poden
saber quan ho fan a través d’un
telèfon que té aquests prefixos.
També es poden instal·lar pro-
grames que detecten la conne-
xió involuntària a números de
tarifació addicional (Check-
Dialer) i tallar la connexió no
sol·licitada. Si a pesar de seguir
aquests consells, algú se sent es-
tafat pot presentar una recla-
mació o denúncia administrati-
va o informar-se de com fer-
ho a l’OMIC (935 756 474).

laura grau
redacció

L’OMIC alerta sobre fraus de telefonia

Els 12 alumnes del curs d’aparadorisme organitzat per l’Ajun-
tament conjuntament amb l’Institut per al Desenvolupament i
la Formació de l’Ocupació (IDFO), del sindicat UGT, van par-
ticipar el passat 16 de juny en un treball pràctic a la Casa de la
Vila com a cloenda de l’activitat. El curs, adreçat a personal del
municipi que treballa en el sector comercial,  es va iniciar al mes
d’abril i ha tingut una durada de de 16 hores. A la cloenda van
assistir els regidors de Promoció Econòmica, Francisco Hierro
(PSC) i de Comerç, Antònia Bofill (CiU).  LR

LLUÍS MALDONADO
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Medi Ambient reactiva el
Projecte Rius amb voluntaris

laura grau
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 >> El riu serà objecte d’estudi per part dels veïns que ho desitgin

CLAUDIO MARCOS

EL RETORN DELS QUIRONÒMIDS
l’apunt

en 2 minuts...

�Pedalejada popular fins al Fòrum
Prop de 200 persones de diferents poblacions del Vallès –una
trentena de Mont-
cada i Reixac– van
participar el passat
6 de juny a la pe-
dalejada popular
entre Granollers i
la desembocadura
del Besòs que va
organitzar el Con-
sorci en Defensa
de la Conca del
riu. Els ciclistes van
arribar al mar a
través dels camins
fluvials recuperats
a la llera. SA

�Denúncies dels ecologistes
El Grup de Medi Ambient-Ecologistes en Acció ha denunciat
al número de juny de la seva revista Parlem de medi ambient

l’episodi de pudors provocat per fangs de depuradora sense
compostar que es va registrar el passat 3 de maig al Pla de
Reixac, a Mas Rampinyo. El col·lectiu afirma que és una qüestió
preocupant i indignant perquè les males olors arriben a zones
habitades de Montcada i Ripollet. Un altre dels temes que es
recull a la publicació són les dades de recollida selectiva al
municipi del 2002 –un total del 25’51%. L’entitat defensa el
sistema de recollida porta a porta per augmentar l’índex de
participació en la separació de la brossa a domicili, que pot
arribar al 80% segons l’experiència d’altres municipis. Les
últimes pàgines de la revista inclouen diverses propostes per
millorar el transport públic a la ciutat. La revista inclou un full
de recollida de signatures per portar al Parlament català en
contra de les corrides de braus a Catalunya. LR

Com cada estiu quan pugen les
temperatures arriben els im-
populars quironòmids, aquests
insectes similar als mosquits –
però que, afortunadament, no
piquen– que es crien al riu des
que l’aigua ha millorat la seva
qualitat. La Diputació de Bar-
celona fa inspeccions setma-
nals per controlar les larves i ja
ha dut a terme dos tractaments
preventius amb Vectobac a la
llera, una substància que im-
pedeix que arribin a la fase
adulta en el cas dels quironò-
mids grans. L’espècie més
petita –no tan molesta perquè

El Servei de Medi Ambient ja
compta amb un grup de per-
sones interessades a participar en
el Projecte Rius, una iniciativa
que pretén implicar els veïns en
l’estudi, el control i la defensa
del riu Besòs i la seva conca.  Per
formar-ne part no cal ser un
científic sinó tenir sensibilitat pel
medi ambient i estar disposat a
participar en dues inspeccions a
l’any per controlar la qualitat
ecològica del riu mitjançant unes
eines d’anàlisi que facilita l’As-
sociació Habitats, que gestiona
el programa.

Voluntaris. Ara encara s’està
fent la fase de reclutament de
voluntaris amb l’objectiu de tenir
els grups de treball formats de
cara al setembre. Entre els vo-
luntaris hi ha membres d’as-
sociacions de veïns, professors
de ciències naturals de secundà-
ria i, fins i tot, una comunitat de
propietaris d’un bloc d’habi-
tatges. A Terra Nostra, l’AV ha
acceptat fer-se càrrec del con-
trol de la salut de la riera de Sant
Cugat. També hi ha grups inte-
ressats en el Ripoll o en alguns
torrents de Vallençana. “L’ob-
jectiu és que la gent conegui
com funciona un riu medi-
terrani com el nostre i alhora
implicar-la i donar-li una
visió global del mateix”, ha
explicat el tècnic de Medi Am-
bient, Claudio Marcos.  El 20
de setembre està prevista una
sortida de formació perquè els
voluntaris aprenguin a fer ser-

vir les eines de control del riu.
D’altra banda, Medi Ambient
organitza el 2 de juliol un itine-
rari de natura per la llera del
Besòs per observar la fauna i la
flora pròpia dels nostres rius i

el 10 de juliol farà, amb la col·la-
boració d’Acer, una activitat per
conèixer alguns insectes del
nostre medi natural. Les perso-
nes interessades s’han d’inscriure
prèviament (935 726 474).

no forma grans eixams– és
més resistent a aquest pro-
ducte. Els tractaments es con-
tinuaran fent durant tot l’estiu
en funció de la proliferació de
larves.
A l’espera que apareguin els
depredadors naturals dels
insectes – les sangoneres–,
aquesta és l’única arma per
combatre els quironòmids, tot
i que els ocells –falciots i ore-
netes– també s’han convertit
en aliats  contra la plaga. Cada
capvespre els podem veure fent
un gran tiberi als punts més
densificats. LG

SÍLVIA ALQUÉZAR
El Departament organitza activitats per conèixer la fauna i flora autòctones
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La instal·lació respon a les
expectatives de la comissió

pilar abián
can cabanyes

>> Visita a l’Ecoparc 2 en el marc del Pla Estratègic

DÈFICITS EN LA SEPARACIÓ ORGÀNICA

visita tècnica

Una vintena de tècnics de medi
ambient dels municipis que
porten la brossa a l’Ecoparc  van
participar l’11 de juny en una
visita tècnica a l’equipament
acompanyats pel director de
Serveis de Prevenció i Gestió de
Residus de l’Entitat Metropo-
litana del Medi Ambient (EMMA),
Josep M.Sabater, i el director de
la planta, Javier Cerezo. Durant
la visita es van posar de relleu
les deficiències més freqüents
en la recollida selectiva dels resi-
dus que afecten el seu posterior
tractament. El principal proble-

ma és la presència d’impropis a
la brossa orgànica, especial-
ment de vidre, molt difícil de
separar un cop s’ha barrejat. El
sistema de metanització només
té en marxa un dels tres digestors
ja que les bactèries que s’han
de produir per poder-los activar
tots no creixeran fins a final d’any.
El fet que alguns municipis que
porten la brossa a l’Ecoparc de
Montcada no facin encara la
separació de la brossa, com ara
Badalona, continua sent el
principal motiu de preocupació.
LG

 >> Els visitants comproven la textura de l’adob

PILAR ABIÁN

Membres de la comissió execu-
tiva del Pla Estratègic de Mont-
cada i Reixac i regidors de
l’Ajuntament van visitar el 15 de
juny l’Ecoparc 2, un dels 35 pro-
jectes inclosos al Pla Estratègic
Metropolità que afecta
directament el municipi. En ge-
neral, la valoració dels visitants
sobre la planta va ser força po-
sitiva. “És una instal·lació
nova i moderna que ens dóna
una visió diferent a la que
hem tingut fins ara sobre el
tractament dels residus a la
incineradora”, ha indicat Juan
Cañete, responsable tècnic de la
comissió.

Qüestions a incidir. La de-
legació, encapçalada per l’al-
calde, César Arrizabalaga
(PSC), va ser rebuda pel direc-
tor de la planta, Javier Cerezo,
i el gerent de l’Ecoparc 2, Joan
Almirall. Abans de fer el recor-
regut per la instal·lació Cerezo
va explicar quin tractament
reben els residus un cop arri-
ben a la planta i de quina ma-
nera s’obtenen el compost i el
biogàs de la matèria orgànica.
El director va insistir en la
importància que les deixalles
vinguin correctament separades
en origen perquè el rendiment
de la planta sigui òptim.
Aquesta és una de les qüestions
en què també van incidir els res-
ponsables municipals i els
representants de la comissió
executiva del Pla Estratègic. Vi-
cenç Vilana, del Grup de Medi

Ambient-Ecologistes en Acció
i membre de la comissió, insis-
teix que l’èxit de l’Ecoparc
“residirà en la participació
de la ciutadania i en la im-
plementació de les recollides
selectives a tots els muni-

cipis que portin les seves
deixalles a la planta”.
Després de la visita a l’Ecoparc
l’alcalde va anunciar que al mes
de juliol la comissió coordina-
dora aprovarà les 21 líniees que
recull el Pla Estratègic.
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La traka

La Mancomunitat aprova un
pressupost de 463.600 euros

L’aprovació definitiva del pres-
supost de la Mancomunitat de
Montcada i Reixac, Cerdanyola
i Ripollet per al 2004, que puja
a 463.600 euros, i la instal·lació
d’un semàfor a l’entrada de
Cerdanyola i Ripollet, a la cruïlla
entre els carrers la Font i Verge
del Pilar van ser dos dels punts
destacats de l’assemblea de l’or-
ganisme que es va fer el 9 de
juny a la Casa de la Vila i que va
presidir l’alcalde montcadenc,
César Arrizabalaga (PSC), com
a president de torn. La major
part dels punts de l’ordre del dia
de la sessió –a la qual van assistir
els alcaldes de Cerdanyola,
Antoni Morral (ICV-EUiA), i de
Ripollet, Juan Parralejo (PSC)–
van ser de tràmit, com ara l’ac-
tualització de preus d’alguns dels
serveis que presta la Manco-
munitat, petites actuacions a cen-
tres cívics que afecten Cerda-
nyola i Ripollet i la signatura d’un
conveni de col·laboració amb
l’entitat juvenil La Gresca.

Problemes comuns. En el
torn de precs i preguntes, Arri-
zabalaga va instar els represen-
tants dels municipis a agilitar

propostes que afecten les tres
localitats, com ara aconseguir
que la Generalitat posi en marxa
una línia d’autobús que connecti
Montcada amb Ripollet, que
alhora passi per Cerdanyola i
que arribi fins a la UAB, a Bella-
terra. Els alcaldes han acordat
demanar una nova entrevista
amb representants del govern
autonòmic aprofitant que ara
s’està elaborant el Pla de Serveis
de l’Autoritat del Transport
Metropolità que és el que deter-
minarà les inversions en trans-
port públic per als propers anys.
Arrizabalaga, Morral i Parralejo

també es van referir a la pro-
posta de fer un hospital comar-
cal que doni servei al Vallès Sud.
Els tres edils confien que la con-
sellera de Sanitat, Marina Geli,
faci efectiu abans de l’estiu el
compromís de visitar la Manco-
munitat i doni resposta a la pe-
tició dels municipis. Una altra
qüestió que es va tractar, a peti-
ció de l’alcalde montcadenc, va
ser la millora de la regulació del
trànsit de la N-150 des de Mont-
cada fins a la sortida de Cerda-
nyola, qüestió que està en procés
de negociació amb l’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona (AMB).

pilar abián
montcada

 >> D’esquerra a dreta, Morral, Arrizabalaga i Parralejo

PILAR ABIÁN
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Serveis Socials posarà en marxa
un programa social a la Ribera

Millores per a
la inserció

sòciolaboral

La Regidoria de Serveis Socials
de l’Ajuntament posarà en
marxa a partir del setembre el
programa Mentrestant a les
dependències del Casal infantil i
juvenil de la Ribera. La filosofia
del programa és facilitar un espai
on els pares puguin deixar el seu
fill durant unes hores al dia de
forma gratuïta i, a canvi, dema-
nar-los la seva col·laboració unes
hores a la setmana. La iniciativa
neix del Servei d’acollida de
Serveis Socials que ha constatat
la dificultat que tenen molts pa-
res a l’hora de trobar un lloc
adequat per deixar els seus fills
per poder anar a treballar unes
hores o fer algun tipus de gestió.

Perfil. En molts casos es tracta
de famílies amb treballs molt
precaris degut a la seva situació
personal, sobretot famílies
d’origen estranger en situació
irregular que no poden accedir
a un lloc de treball digne. Segons
la cap tècnica del departament,
Anna Oliver, “aquest recurs
conjuga els elements claus
per un procés d’integració

La iniciativa ‘Mentrestant’ pretén facilitar als pares un espai on deixar els seus fills durant unes hores al dia

progressiu de les famílies i els
seus fills i permet treballar
diferents aspectes com l’edu-
cació, l’alimentació o la hi-
giene”. El servei podrà atendre
simultàniament 12 nens i nenes
de 3 mesos a 3 anys. Els infants
podran assistir diàriament 4
hores màxim, o bé, de forma
esporàdica si els Serveis Socials
ho creuen convenient. La
regidora de Serveis Socials, Enri-
queta Delgado (PSC), ha indicat

que en cap moment es vol ni es
pot equiparar aquest servei al
d’una escola bressol, “és més
aviat –afegeix– un espai
d’intercanvi entre els pares
que els proporciona coneixe-
ments i experiències relacio-
nades amb la cura dels in-
fants”. El programa serà ges-
tionat des de Serveis Socials amb
un professional que atendrà els
nens i donarà suport des d’un
punt de vista educatiu a les fa-

mílies implicades en el projecte.
Els pares que facin ús del servei
hauran de donar suport a la
monitora en la cura dels infants
i dedicar-hi com a mínim un
20% del temps que deixen el seu
fill. Representants del govern
municipal van presentar el
projecte a la diputada de Benes-
tar i Família de la Diputació de
Barcelona, Núria Carreras
(PSC), el passat 7 de juny durant
la visita que va fer a Montcada.

Bona impressió. Carreras va
ser rebuda pel president de
l’Àrea Social, Carles Guijarro
(PSC), el director de la mateixa,
Joan Cañete, la regidora de
Serveis Socials, Enriqueta Del-
gado (PSC), i el regidor d’Inte-
gració social i Drets civils, Carles
Tabernero (IC-EUiA). La comi-
tiva va visitar les dependències
on s’ubicarà el servei, al carrer
Conca. La diputada es va mos-
trar molt interessada per la ini-
ciativa i va confirmar el seu
suport econòmic i logístic. Dels
12.000 euros que costa desen-
volupar el programa durant un
any, la Diputació ha confirmat
una aportació de 4.158.

 >> A l’esquerra, Carreras acompanyada de Tabernero, Cañete i Guijarro

LAURA GRAU

laura grau
la ribera

L’Ajuntament ha signat un
conveni amb l’associació CEPS
per afavorir la inserció sòciola-
boral de persones amb dificul-
tats per a la recerca de feina. Els
objectius d’aquest conveni són
tres: realitzar accions que facilitin
la inserció sòciolaboral mit-
jançant la detecció de necessitats
dels diferents col·lectius del ter-
ritori per prendre les mesures
necessàries per a facilitar la seva
integració; incidir en els col·lec-
tius en risc d’exclusió social a
través del desenvolupament
d’accions que afavoreixin la seva
integració, com l’organització de
seminaris i tallers; i assessorar i
donar suport en el procés de
recerca de feina de les persones
participants.
El conveni s’inclou dins de les
accions del Servei de Promoció
Econòmica de l’Ajuntament,
que treballa en el disseny de
polítiques actives de dinamit-
zació laboral i de lluita contra
l’atur i l’exclusió social. El cost
del conveni és de 9.500 euros
pel període del 9 de Juny fins al
31 de desembre del 2004. Les
accions seran dutes a terme per
una educadora contractada a
mitja jornada. LR
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EL 23 DE JUNY, DIA DE MONTCADA AL FÒRUM

L’Ajuntament organitza una visita al
Fòrum amb el 50% de descompte

D’aquí al setembre Montcada acollirà tres actes associats al Fòrum relacionats amb la dona, el medi ambient i la ciutat

laura grau
redacció

LLUÍS MALDONADO

 >> Acte de presentació pública dels actes associats al Fòrum que es faran d’aquí al setembre a Montcada

 MEMBRES DE L’ESBART DANSAIRE ACTUEN AL FÒRUM
l’apunt

El 23 de juny serà el Dia de
Montcada i Reixac al Fòrum de
les Cultures. L’Ajuntament, com
a municipi col·laborador de
l’esdeveniment ha organitzat
una visita especial on hi seran
presents 200 persones de
Montcada que recorreran el re-
cinte pagant només la meitat de
l’entrada. Les places es van ex-
haurir el dia 16 de juny. La sor-
tida amb autocar des de
Montcada serà a les 9.30h i la
tornada aproximadament a les
18h. Durant aquest dia les pan-
talles digitals del Fòrum dona-
ran la benvinguda al municipi.
L’alcalde, César Arrizabalaga
(PSC), signarà en el llibre d’ho-
nor i la delegació montcadenca
participarà en un recorregut gui-
at pels espais més emblemàtics
del recinte: el Centre de Con-
vencions, l’avinguda central de
la Haima i el Mirador del Port.

Moment especial. La visi-
ta culminarà amb una concen-
tració a la plaça dels Talismans
del Món, on es durà a terme
l’acte que simbolitzarà l’adhe-
sió del municipi als principis del
Fòrum –la diversitat cultural, el
desenvolupament sostenible i
les condicions de la pau. La
installació dels Talismans del
Món està formada per una xar-
xa de la qual pengen objectes
que simbolitzen els desitjos dels
nens d’arreu del món. El talis-
mà que penjarà Montcada l’ha
dissenyat l’escultor i mestre ar-
tesà Luís Barbosa. L’acte clou-
rà amb el lliurament d’un re-
cord per part del Fòrum a la
delegació montcadenca. Amb
motiu d’aquest dia especial,
Montcada Ràdio farà un pro-

grama des del recinte per fer el
seguiment de la visita de la de-
legació montcadenca. Quan
acabin els actes previstos –al
voltant de les 14h– els parti-
cipants podran visitar lliure-
ment les instal·lacions. L’auto-
car no tornarà cap a Montcada
fins a les 18h.

Actes associats.  D’aquí a
final d’any, Montcada serà l’es-
cenari de tres actes associats al
Fòrum que ha organitzat
l’Ajuntament com a municipi
col·laborador. En l’àmbit del
Fòrum Mundial de la Dona s’ha
impulsat un taller per partici-
par a través d’Internet als ple-
naris del debat que es va posar
en marxa el 15 de juny i es re-
petirà els dies 22 i 29. També
s’estan preparant una exposició
i una conferència sobre la dona
i el moviment obrer per al se-
tembre. Amb el nom Aigua, rius
i diversitat, el Servei de Medi
Ambient organitzarà una visita
a la Casa de les Aigües –que
acollirà el futur Museu de l’Ai-
gua– i el Rec Comtal, un itine-
rari de natura per conèixer la
fauna i la flora de la llera del
Besòs i una inspecció ambien-
tal del riu amb els voluntaris del
Projecte Rius. La tercera ac-
tivitat se centrarà en el Pla Es-
tratègic de Montcada i les seves
21 línies d’actuació. El director
de l’Àrea Social, Juan Cañete, ha
destacat que el Fòrum “és una
bona oportunitat perquè
Montcada i Reixac, amb les
seves peculiaritats, tingui
una projecció nacional i in-
ternacional”. Les tres activi-
tats es van presentar el 16 de
juny a la Casa de la Vila amb la
presència de l’alcalde, César
Arrizabalaga (PSC).

Quinze membres de l’Esbart
Dansaire de la Unió de Mas Ram-
pinyo van participar en l’es-
pectacle inaugural del Diàleg
sobre resolució de conflictes en
la vida quotidiana el passat 13 de
juny.L’obra, titulada Estar i fer
plegats i dirigida per Josep
M.Font, va posar sobre l’escenari
de l’Auditori del Fòrum 162 actors
que van combinar la dansa, el
teatre, les arts plàstiques i la
música en un muntatge de gran
intensitat sobre el valor de la pa-
raula i l’aprenentatge de les noves
maneres d’abordar les situa-
cions de conflicte en les nostres
vides. Tretze dels participants
montcadencs van mostrar les
seves aptituds en teatre i
expressió corporal i la resta van
fer de tècnics. Una mostra de la
diversitat disciplinar i cultural de
l’espectacle és la presència d’un

guitarrista vietnamita, un cantant
de Hawai, una ballarina de dansa

 >> Representació dels montacadencs a l’escenari del Fòrum

VANESSA GIL

del ventre i un cor de veus blan-
ques, entre d’altres. LG
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Les ong’s locals, amb
la Festa del Comerç just

El Casal de gent gran de la
Mina estrena una pàgina web

laura grau
montcada

LAURA GRAU

 >>Pallassos Sense Fronteres va divertir al públic en una genial actuació

laura grau
la ribera-can sant joan

Montcada va viure el passat 5
de juny la Festa del Comerç Just
que es va celebrar simultània-
ment a prop de quaranta muni-
cipis de Catalunya. La festa, que
coordina l’ong Setem, la va pro-
moure la Regidoria de Solidaritat
i Cooperació, amb la col·labo-
ració de diferents entitats locals
com Setem-Montcada, l’associa-
ció Tazumal Catalunya-El Salva-
dor, el Comitè de Solidaritat,
l’Acaps-Montcada, Taarof  bi
Salam, l’assemblea Creu Roja
Cerdanyola-Ripollet-Montcada i
Andròmines. Cada entitat va ins-

tal·lar una paradeta de venda de
productes de comerç just –prin-
cipalment tèxtils i d’alimentació–
durant tot el matí a la plaça de
l’Església. Els més petits van po-
der tastar una xocolatada amb
cacau de Comerç Just, partici-
par en un taller del Setem amb
el lema Neteja la roba d’injustícies i
veure l’actuació de Pallassos sen-
se fronteres. Segons el regidor
de Solidaritat i Cooperació, Car-
les Guijarro (PSC), la intenció és
convertir la Festa del Comerç
Just en una cita anual del calen-
dari d’estiu. L’edil també va des-
tacar la feina que han fet les enti-
tats en la realització de l’activitat.

Visita d’una delegació
local a El Salvador

 >>Els autors de la web del Casal de la Mina i Rafa Ruiz van posar davant de la pàgina el dia de la presentació

El proper 5 de juliol, l’alcalde
César Arrizabalaga (PSC) i el re-
gidor de cooperació, Carles Gui-
jarro (PSC), viatjaran a El Salva-
dor acompanyats del president
de l’ong Tazumal Catalunya-El
Salvador, Rafael Alemán, per vi-
sitar Nahulingo, municipi ager-
manat amb Montcada des del
2001, i altres poblacions com
Morazán o Meanguera del Gol-
fo, on també s’estan desenvolu-
pant projectes amb el suport de
Montcada. Guijarro ha explicat
que l’objectiu del viatge “és
veure in situ els resultats de
la intensa col·laboració que
s’ha mantingut en els darrers
anys”. A Nahulingo, l’ajut de
Montcada ha permès reconstruir
la Casa de Cultura, fer un museu
arqueològic i millorar l’educació
infantil i la salut a la comunitat
de San Miguel de Montcada,
entre d’altres actuacions. El
passat 11 de juny va sortir de

Montcada un contenidor amb
tres tones de material escolar i
joguines destinats a Nahulingo.
La delegació també aprofitarà
el viatge per visitar el municipi
de la Paz Centro, a Nicaragua, i
reactivar l’agermanament amb
aquesta població.

Ajut a Haití. L’Ajuntament ha
donat 3.000 euros per a la cam-
panya d’emergència que ha po-
sat en marxa el Fons Català de
Cooperació per atendre les ne-
cessitats més urgents dels dam-
nificats per les inundacions a la
República Dominicana i Haití.

laura grau
redacció

El Casal d’Avis de la Mina va
presentar el passat 7 de juny la
seva pàgina web casalminamontca-
da.info que han elaborat els socis
Julián Guardia, Joaquín Díaz i
José María Rubio, amb el suport
de l’informàtic Rafael Ruiz. La
web inclou informació de tots
els serveis que el Casal ofereix
als seus socis i totes les activitats
que s’hi desenvolupen. A l’acte
de presentació va assistir una
àmplia delegació municipal
encapçalada per l’alcalde, César
Arrizabalaga (PSC), i la diputa-
da de Benestar i Família de la
Diputació, Núria Carreras
(PSC). Tenir una web pròpia és

un dels reptes que es van plan-
tejar els tres socis del Casal que
van participar fa dos anys en un
curs sobre Internet i correu
electrònic que va impartir la Di-
putació de Barcelona al Patronat
Flor de Maig per gent gran en
el marc del programa I tu per
què no? Jesus Heredia, president
de la junta directiva del casal i
un dels primers alumnes, recor-
da la por que els inspirava al
començament el ratolí de l’ordi-
nador i tot el que envoltava
aquest món “totalment desco-
negut per a nosaltres”. Final-
ment, però, “la constància i
l’esforç han donat els seus
fruits”, va explicar un del autors
de la pàgina, Julián Guardia,

durant la presentació. Carreras
va destacar que el programa I
tu per què no? s’ha implementat a
80 municipis catalans amb l’ob-
jectiu d’apropar les noves tecno-
logies a la gent gran i va indicar
que el Casal de la Mina és un
dels centres més dinàmics en
aquest matèria. Arrizabalaga va
tancar l’acte felicitant la feina dels
autors de la web i agraint la
col·laboració de la Diputació
que subvenciona el programa.
Els participants al curs que es
va fer al 2002 són els responsa-
bles d’impartir les classes d’In-
ternet que es fan al Casal. Fins
ara han passat per l’aula d’in-
formàtica una seixantena de
socis.

Els autors de la pàgina són tres socis del centre que té una aula d’informàtica

LAURA GRAU

 >>Material destinat a El Salvador

SÍLVIA ALQUÉZAR
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Homenatge als taxistes jubilats
pilar abián
terra nostra

PILAR ABIÁN

>> Acte de l’AMB a Terra Nostra

 >>Un dels taxistes homenatjats rep el diploma de mans de l’alcalde en presència del president de l’IMET

Tot llest per a
la quarta Fira
del Caçador

Un any més la Societat de
Caçadors El Tordo, amb seu a
Montcada i Reixac, organitzarà
el 4 de juliol a Mas Duran la Fira
del Caçador i del Gos que en-
guany arriba a la seva quarta
edició amb un programa simi-
lar a la d’anys anteriors, però
amb algunes novetats desta-
cades. La Fira, que començarà a
les 8h i clourà a les 15h, arrencarà
amb una missa campera en ho-
nor de Sant Hubert, patró dels
caçadors, una exhibició de tir
amb arc, una mostra de gossos
de caça i una exposició de ve-
hicles 4x4. Entre les novetats
destaca l’activitat de tir al plat
amb làser, una exposició d’ar-
meries i una mostra d’armes de
l’Exèrcit de Terra. Com cada
any, els expositors –més d’una
trentena– posaran a la venda
productes relacionats amb la
caça com roba i articles d’ar-
meria. Juan Pozas, president de
l’entitat, ha destacat el progressiu
augment del nombre d’expo-
sitors –alguns dels quals vénen
de Saragossa, València i Valla-
dolid– i el renom que la Fira està
adquirint dintre del sector.
L’esdeveniment compta amb el
suport de l’Institut Municipal
d’Esports (IME). LG

Els 270 taxistes de l’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona (AMB)
jubilats al 2003 van ser home-
natjats el passat 14 de juny al
Gran Casino de Terra Nostra
en un acte organitzat per l’Insti-
tut Metropolità del Taxi (IMET)
en col·laboració amb l’Ajunta-
ment. Del total de professionals
retirats, 119 d’ells van assistir a
la celebració i van rebre un di-
ploma de mans de l’alcalde,
César Arrizabalaga (PSC), del
president de l’IMET, Francesc
Narváez, i del gerent de l’entitat
Miguel Angel Martín. Un dels
homenatjats, Miguel Martínez
Mínguez, es veí de la localitat.

Tasca social. Anualment
l’AMB organitza l’acte d’home-
natge als taxistes que es retiren
en agraïment a la seva dedicació
i al servei que presten a la ciuta-
dania. En aquesta ocasió els dis-
tingits, de la generació del 39, han
dedicat una mitjana de 25 anys
de la seva vida a la professió. En
la seva intervenció Narváez es
va referir al paper que fan els
10.500 taxistes de l’Àrea des d’un
punt de vista social. “No obli-
dem –va dir– que desenvolu-
pen a diari tasques molt lloa-

bles com ara ajudar a disca-
pacitats en els seus despla-
çaments, a persones malaltes
o, fins i tot, fent de psicòlegs
improvisats amb alguns dels
seus clients”.
L’alcalde, per la seva banda, va
manifestar la seva satisfacció
perquè el municipi acollís l’ho-
menatge, que en anys anteriors
s’ha celebrat a Barcelona, l’Ho-
spitalet, Badalona i Cornellà, i es
va referir al paper dels taxistes
com a baròmetres de l’opinió

pública. “Sempre estan infor-
mats del que passa”, va dir
l’edil, qui també va explicar una
divertida anècdota sobre les
seves experiències amb el gremi:
“Fa uns dies venia en taxi de
Barcelona i, en arribar a
Montcada i trobar-se amb un
pas elevat, el taxista va co-
mentar: si em trobo amb l’al-
calde d’aquest poble... em
sentirà”. Davant les rises de l’au-
ditori, l’edil va reconèixer no
haver-se identificat.  >>Miguel Martínez Mínguez

JORDI FLORES
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L’antiga acadèmia Lis serà
un espai destinat a entitats

laura grau
montcada

LAURA GRAU

societat

 >>Autoritats locals amb representants de les 16 entitats que van signar convenis amb l’Ajuntament

El govern municipal està a punt
de tancar el lloguer de l’edifici
de l’acadèmia Lis, al barri de la
Ribera, amb opció de compra
després d’un any. El local, amb
800 m2, acollirà sales per a ús
de les entitats i també una ofici-
na de Serveis Socials. L’alcalde,
César Arrizabalaga (PSC), va fer
aquest anunci el passat 8 de juny
durant l’acte de signatura dels
convenis entre l’Ajuntament i 16
entitats per a la cessió de locals i

equips informàtics. A la majoria
de col·lectius se’ls cedeix un es-
pai a la Casa de la Vila, molt
sol·licitada com a lloc de reunió
des que es va inaugurar el passat
novembre. El president de
l’Àrea Social de l’Ajuntament,
Carles Guijarro (PSC), va atri-
buir aquesta elevada demanda
al fet que “és un lloc de cen-
tralitat, de fàcil accés i ben
dotat perquè les entitats
puguin fer la seva tasca”. L’al-
calde va reconèixer que hi ha
problemes d’espai perquè cada

vegada hi ha més peticions de
locals, fet que considera positiu
“perquè significa que tenim
un teixit associatiu molt ric”.
En el que porten d’any ja s’han
constituït 4 noves entitats: el
Club de Dards Montcada,
l’Associació Amics de Mont-
cada, l’Associació Catalana
d’Afectats de Fibromiàlgia i el
Cercle Cultural. A més de la
Casa de la Vila, l’Ajuntament
cedeix espais als centres cívics
de Can Cuiàs, Terra Nostra,
Mas Rampinyo i Can Sant Joan.

L’Ajuntament signa convenis de col·laboració amb 16 associacions del municipi
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Record dels 25 anys
del CEIP Elvira Cuyàs
El CEIP Elvira Cuyàs va posar
fi el 12 de juny als actes del 25è
aniversari de l’escola amb la
descoberta d’una placa com-
memorativa, acte al qual van
assistir les autoritats municipals
i els representants del centre –a
la foto. El programa va cloure
amb un sopar i ball. PA

El Consell Escolar fa balanç
de l’actual curs acadèmic

en 2 minuts...
�Un montcadenc, premiat al Cangur

�
Del 15 al 17 de juny, un total de 106 alumnes dels diferents
instituts de Montcada han fet proves de selectivitat d’accés a
la universitat que s’han dut a terme a diverses facultats de la
Universitat Autònoma de Barcelona (UAB), a Bellaterra. Per
centres, i en en el moment de tancar aquesta edició, La Salle
és l’escola que té més representació, amb 54 alumnes, seguit
de l’IES Montserrat Miró amb 31, l’IES la Ferreria, amb 14,
i per últim, de l’IES La Ribera, s’han presentat 7 alumnes.  LR

La Casa de la Vila va acollir el
passat 9 de juny l’última reunió
ordinària del Consell Escolar
Municipal (CEM), corresponent
al curs 2003-04. A la reunió es va
fer balanç del curs lectiu que és a
punt d’acabar. Els membres del
Consell van coincidir a destacar
com a molt positiva l’obertura de
l’escola bressol a Can Cuiàs el curs
vinent, una antiga reivindicació
veïnal. Un altre dels temes que va
centrar bona part del debat va ser
la necessitat de posar el fil a l’agulla
en la conflictivitat social que s’ha
començat a detectar enguany als
centres escolars. El Consell va
acordar sol·licitar a l’Ajuntament

la redacció d’un programa trans-
versal entre els diferents depar-
taments municipals “per tal que
la situació actual no arribi a ser
un problema”, afirma la re-
gidora d’Educació i presidenta
del CEM, Mari Flor López (PSC).

Ampliació de línia. El
Consell Municipal també va in-
formar del procés de matricu-
lació per al proper curs, que s’ha
desenvolupat amb normalitat. El
CEM ha valorat de manera
satisfactòria l’ampliació d’una aula
a primer d’ESO a l’IES Mont-
serrat Miró de cara al curs vinent.
D’altra banda, els components
del Consell  van lamentar el fet
que el Departament d’Ense-

nyament de la Generalitat no hagi
acceptat la revisió de les ratios
als instituts de Montcada per al
curs vinent. La proposta de la
comunitat educativa local con-
sisteix a reduir de 30 a 27 el
nombre d’alumnes per classe per
poder acollir sense problemes els
alumnes que s’incorporen una
vegada el curs ja està començat.
“Així s’aconsegueix un repar-
timent equitatiu entre els
diferents centres”, explica
López, qui va proposar als as-
sistents que analitzin l’esborrany
del nou reglament de partici-
pació ciutadana per fer aporta-
cions com a entitat i l’adhesió del
CEM al Fòrum Social de l’Edu-
cació.

sílvia alquézar
montcada

L’organisme proposa la redacció d’un programa per evitar la conflictivitat social
Miguel Rodrigo López, alumne de primer de batxillerat del
col·legi La Salle, ha aconseguit un dels quinze premis de la
seva categoria al Concurs de matemàtiques Cangur 2004 en
el qual van participar més d’11.000 alumnes de Catalunya i
del País Valencià. El jove és germà de Daniel Rodrigo, que va
ser campió nacional de matemàtiques al 2002 i al 2003.  Mi-
guel participarà a la fase catalana de l’Olimpíada de Ma-
temàtiques que es farà a Barcelona al desembre. LG

PILAR ABIÁN

106 estudiants, a la Selectivitat

DANIEL RODRIGO
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Juny 2004 Suplement especial de l’Àrea Territorial

La urbanització de Mas Duran, amb la construcció
de 1.800 pisos, suposarà el més important creixe-
ment urbanístic previst a la ciutat en els propers
anys. Des del primer moment l’objectiu del govern
municipal ha estat garantir que la planificació del
sector es faci sota uns criteris que garanteixin la qua-
litat de vida dels veïns. Per això, hem prioritzat uns
tipus d’edificacions en vertical i amb aparcaments
propis, que permetin alliberar espais amb àmplies
zones verdes. Els carrers, les voreres i els vials s’han
dissenyat pensant en el vianant, evitant les barreres
físiques i arquitectòniques, i garantint que els vehicles
circulin amb prudència. També hem posat molt
d’èmfasi en els equipaments que necessitarà el
veïnat i ja hem iniciat els tràmits perquè la Gene-
ralitat construeixi una escola de primària i una escola
bressol. No volem que a Mas Duran es repeteixi
l’exemple d’altres barris que es van planificar en el
passat  prioritzant els beneficis dels constructors
sense tenir en compte les necessitats dels futurs de
residents. Per a ells i també per a la resta de la
ciutadania, hem projectat un parc urbà al voltant de
les llacunes que serà un referent a l’Àrea Metropo-
litana, ja que combinarà els elements propis d’un
espai d’aquestes característiques amb els d’un parc
natural que connectarà el sector amb la zona fo-
restal.
Però l’Ajuntament no només ha intervingut en el dis-
seny del veïnat,  també ha propiciat la construcció
de pisos protegits de l’Impsòl i l’Incasòl perquè la
major part dels futurs residents siguin veïns de Mont-
cada i Reixac i puguin accedir a un habitatge a preus
assequibles. A Mas Duran hem iniciat una expe-
riència que pensem repetir a altres punts del
municipi. De fet, ja està en marxa el projecte de
construcció de 12 pisos protegits al carrer Ripoll, a
càrrec de Montcada Societat Municipal, i hem pac-
tat més habitatges d’aquestes característiques amb
un promotor privat que construirà a la Font Pudenta.
No seran les úniques actuacions, n’hi haurà més,
perquè aquesta és la nostra política en matèria
d’habitatge.
Confiem que el calendari previst es mantingui i que
a principi del 2005 s’iniciïn les construccions
previstes a Mas Duran perquè els veïns que han estat
beneficiats en el sorteig de l’Impsòl puguin gaudir
aviat del seu pis. Mentrestant, el compromís del
govern és vetllar perquè els serveis, els equipaments
i les zones verdes projectades al sector responguin
a les expectatives de la ciutadania.

MAS DURAN, UN SECTOR

BEN PLANIFICAT

EDIFICIS D’HABITATGES (IMPSÒL)
EDIFICIS D’HABITATGES
EDIFICIS COMERCIALS
EQUIPAMENTS
ZONA VERDA PÚBLICA
ZONA VERDA PRIVADA

CÉSAR ARRIZABALAGA ZABALA
ALCADE DE MONTCADA I REIXAC

SUPERFÍCIE TOTAL: 316.305 m2

SOSTRE EDIFICABLE: 214.609 m2

RESIDENCIAL PÚBLIC: 51.008 m2

RESIDENCIAL PRIVAT: 139.755 m2

COMERCIAL: 23.846 m2

ZONA VERDA PÚBLICA: 71.230 m2

EQUIPAMENTS: 50.968 m2

VIALS: 110.044 m2

CARRERS PRINCIPALS:

CARRER A: TRAVESSA LA ZONA, DES DE RIPOLLET, FINS A ENLLAÇAR
AMB EL BARRI DE MAS RAMPINYO

CARRER 4: PASSEIG QUE PORTA A L’ESTACIÓ DE RENFE DES DE
CAN POMADA

MAS DURAN
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MAS DURAN

MIRADOR DEL PARC ZONA DE PÍCNIC LLACUNES PORT

MAS DURAN2
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Al juliol del 2001 l’Institut Català del Sòl (INCASÒL) va adquirir les 107 hectàrees de Mas
Duran que pertanyien al Ministeri de Defensa, de les quals 90 són al terme municipal
montcadenc i la resta a Ripollet. Dos mesos després l’Ajuntament va signar un conveni
amb l’Institut Metropolità del Sòl (IMPSÒL) per a la construcció de prop de 200
habitatges protegits en el sector i un any més tard l’Incasòl anunciava la construcció
de 360 habitatges, dels quals una quarta part seran, en règim de lloguer, per a joves.
La urbanització de Mas Duran es va iniciar fa dos anys.
-Quina és la previsió quant al calendari de la urbanització?

Està previst que els carrers i els vials estiguin fets cap a mitjan de l’any vinent. Cap a
final del 2004 és possible que es comencin a fer actuacions en zones verdes i el
compromís amb els constructors és donar permisos a principi del 2005.
-Quants habitatges es construiran tant d’administracions públiques com de promotors

privats?

Es construiran prop de 1.800 habitatges. 188 seran de l’Impsòl, 360 de l’Incasòl i la
resta, de promotors privats.
-Quanta gent hi viurà?

Es calcula que la mitjana per habitatge serà d’1,8 persones. Això vol dir que parlem
d’unes 3.200, encara que sovint la realitat és una altra. Nosaltres preveiem que hi
visquin entre 4.000 i 5.000 veïns.
-Quins equipaments hi ha previstos en el sector?

Hi haurà 51.000 m² de sòl d’equipaments en els quals hem previst una escola bressol,
un ceip i altres serveis que qualsevol zona residencial necessita.
-Qui els sufragarà?

Els equipaments escolars, la Generalitat, per a la resta caldrà buscar el finançament
necessari i es definirà en cada moment, depenent del projecte.
-Un dels llocs més emblemàtic del sector serà el parc al voltant de les llacunes. Quin

disseny tindrà?

Molt innovador, en el sentit que serà un parc urbà amb elements naturals tant potents
com els dos llacs, la riquesa de la fauna actual i una gran superfície de lleure. El repte
és aconseguir un parc natural en una zona urbana que disposarà de zones de passeig
i estada i que connectarà el sector amb la banda forestal de Mas Duran.
-Per Mas Duran passen torrents. S’ha resolt correctament la seva canalització per

evitar en el futur problemes d’inundacions?

Sí. El torrent de Can Rocamora s’ha canalitzat dins del sector i s’està treballant per
incrementar la seva secció fins al riu. El torrent de Mas Duran s’ha tractat de forma més
natural, però garantint en tot moment la seva secció hidràulica màxima.
-Com es resoldrà la qüestió dels accessos al sector?

Tindrà accessos des de la carretera de Ripollet mitjançant una rotonda que no pertany
al sector, un accés des de Ripollet, un altre des de Can Pomada, un quart des de la
via cornisa –en cas que es faci–, i dos des del nucli urbà de Mas Rampinyo. Aquests
darrers estan condicionats, però, al soterrament de la línia de tren de Puigcerdà.
-En quina fase està el projecte de connexió de la C-17 i la C-58? Afectarà la nova

urbanització?

En aquests moments la Generalitat està estudiant les al·legacions que des dels
ajuntaments s’han fet. No afecta a l’urbanització, però sí pot afectar indirectament al
sector. Per això, des de l’Ajuntament hem demanat que se soterri el màxim possible
de la via.
-Quin és el futur de la resta d’hectàrees de Mas Duran que no pertanyen al sector

urbanitzat?

La zona verda justament superior a la del parc de Mas Duran forma part de les
cessions que es van negociar dins del Pla Parcial del Martinet, i l’Incasòl està redactant
un projecte d’urbanització com a fase dos del parc de les llacunes.
-Què pot fer l’Ajuntament per preservar el sector i evitar que es facin abocaments

incontrolats?

Hem de pensar que bona part dels terrenys són privats i que, per garantir una
vigilància de l’espai, caldria destinar molt personal. Crec que la solució passa per
aconseguir que els espais estiguin ocupats d’acord amb els seus usos. Si hi ha
equipaments allà on està previst i conreus a les zones agrícoles, s’evitaran els
abocaments.

EXTENSIÓ: 54.216 m2

ZONES:

LES LLACUNES: ESPAI PER A L’OBSERVACIÓ
DELS ANIMALS QUE LES POBLIN

ZONA D’ENTRADA: PER A ACTIVITATS LÚDI-
QUES, PÍCNICS, JOCS INFANTILS, FONTS, ETC

ZONA D’ESTADA: ESPAI PER PRENDRE EL SOL,
LLEGIR, ETC

ZONA DEL MIRADOR: VISTA SOBRE LES
LLACUNES I CASETA D’INFORMACIÓ

ZONA DE PRAT MEDITERRANI: ÀMBIT TOTAL-
MENT NATURAL

«A MAS DURAN VIUREN ENTRE

4.000 I 5.000 PERSONES»

ENTREVISTA AMB ALFONS ROMO
PRESIDENT DE L’ÀREA TERRITORIAL

MAS DURAN 3
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HABITATGES

PLÀNOL DE SITUACIÓ DELS HABITATGES DE L’IMPSOL

NOMBRE APROXIMAT D’HABITATGES: 1.800

PROMOCIÓ PRIVADA: 1.252

PROMOCIÓ PÚBLICA (IMPSOL I INCASOL): 548

HABITATGES CONSTRUÏTS PER L’IMPSOL: 188

TERMINI D’EXECUCIÓ DE LES EDIFICACIONS:

EN FUNCIÓ DELS PROMOTORS

MAS RAMPINYO I

EDIFICI 9.2

58 HABITATGES

PLANTA BAIXA + 4 PLANTES

MAS RAMPINYO I

EDIFICI 9.3

29 HABITATGES

PLANTA BAIXA + 4 PLANTES

MAS RAMPINYO II

EDIFICI 9.4

24 HABITATGES

PLANTA BAIXA + 4 PLANTES

MAS RAMPINYO II

EDIFICI 9.5

38 HABITATGES

PLANTA BAIXA + 4 PLANTES

MAS RAMPINYO III

EDIFICI 11.3

39 HABITATGES

PLANTA BAIXA + 4 PLANTES

IMATGES DEL SORTEIG
D’ADJUDICACIÓ DELS
HABITATGES DE L’IMPSOL
(MARÇ 2004)

Habitatge tipus de 82,5 m2

Habitatge tipus de 90 m2

Habitatge tipus de 90 m2

Habitatge tipus de 77 m2

Habitatge tipus de 75,5 m2

MAS DURAN4
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Propostes originals  per preparar
les vacances d’aquest estiu

laura grau
redacció

>> MONTCADA ÉS ESTIU. Mostra de Turisme Juvenil

ARXIU/LAURA GRAU

 >> Imatge d’usuaris a la Mostra feta l’any passat

en 2 minuts...

�Sortida de la Penya Barcelonista
Unes 90 persones, entre socis, simpatitzants, amics i familiars
de la Penya Barcelonista de Montcada i Reixac van fer una
sortida el dies 5 i 6 de juny a la Vall d’Aran, una excursió amb
una gran participació on l’expedició montcadenca va practicar
activitats culturals i excursions de muntanya. La Penya
commemorarà a partir de l’octubre el 30è aniversari de l’entitat
amb un partit de veterans amb el Barça, col·loquis, activitats al
carrer i un sopar de cloenda del programa festiu. LM

�Festa del soci al Centro Aguileño

Joventut inaugura el 18 de juny
una nova edició de la Mostra de
Turisme Juvenil que, un any més,
posa a l’abast dels joves ofertes
i propostes interessants per
viatjar per Espanya o l’estranger
amb motiu de les vacances
d’estiu. La mostra es podrà vi-
sitar fins al 23 de juliol a l’Espai
Jove Can Tauler, de 17 a 22h.
La inauguració, a partir de les
20h, consistirà en una exhibició
del taller de percussió que s’im-
partirà al centre. Durant els dies
que duri la mostra, s’han pro-
gramat activitats complemen-
tàries com una exposició foto-
gràfica i un audiovisual sobre
Malí (1 de juliol, de 19h a 22h).
El 8 de juliol es farà una tarda
jamaicana amb música reggae,
taller de rastes i una degustació.
A partir del 12 de juliol estaran
exposats els treballs guanyadors
del Premi  Tiramilles Gràfica
2003. El Magrib i l’Índia també
seran presents a la mostra els
dies 15 i 22 de juliol.
D’altra banda, per als estudiants
que necessitin preparar-se per als
examens de final de curs, fins a
l’1 de juliol, de 22 a 1h, Can

Unes 250 persones van participar el 5 de juny en la festa del soci
que va celebrar el Centro Aguileño als antics parvularis d’El
Viver. La festa coincideix cada any amb el Dia de la Comunitat
autònoma murciana i és un motiu de trobada per tots els aguilenys
o fills d’aguilenys que viuen al municipi. L’acte va consistir en un
berenar-sopar amenitzat per un duet musical, l’actuació del grup
d’havaneres l’Es-
pingari i la Coral
de l’entitat. A la
celebració va as-
sistir una represen-
tació municipal. El
Centro Aguileño
prepara una revet-
lla el 27 de juny. LG

JOSÉ M. HERNÁNDEZ

PENYA BARCELONISTA
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 >> Les aules d’estudi ja han registrat més de cent assistents

Tauler mantindrà obertes les
aules d’estudi. Aquest espai

també s’obrirà al públic de 3 al
17 de setembre.

LLUÍS MALDONADO
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ALUMNES DE 4T D’ESO

Adéu al curs 2003-2004

IES La Ferreria 4t D i 4t R IES La Ferreria 4t M

IES Montserrat Miró 4t B IES Montserrat Miró 4t C

La Salle 4t B La Salle 4t C

IES Montserrat Miró 4t A

La Salle 4t A

IES La Ribera 4t B IES La Ribera 4t CIES La Ribera 4t A

rriba el final de curs i és el moment

del comiat per a molts alumnes

que enguany acaben quart d’ESO.

Companys que han estat junts

aquests primers anys d’institut ini-

A ciaran camins diferents, hi haurà qui

optarà pel batxillerat, altres que

preferiran mòduls professionals i

també els qui passaran directament

al món laboral. Perquè tinguin un

record de l’etapa viscuda tant els

estudiants com el professorat, hem

fet aquest recull d’imatges amb les

classes de 4t d’ESO de tots els

instituts de la localitat.
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Serafín Marín
no té sort a la
Beneficiencia

sònia hernández
redacció

La corrida de la Beneficencia,
reservada per als millors ma-
tadors de la Feria de San Isidro,
que es va celebrar el passat 10
de juny a Madrid, no va resultar
tan positiva per al torero mont-
cadenc Serafín Marín com ell
mateix i tots els seus seguidors
havien esperat. Un toro amb
complicacions que el públic no
va saber veure i un altre que
hauria merescut ser retornat –per
no complir les característiques
exigides per a una corrida– van
marcar l’actuació del montcadenc.
“Vaig tenir mala sort amb els
toros, i em sap molt de greu
que hagi passat precisament
en una corrida on jo havia
dipositat tantes il·lusions”, ha
declarat Marín qui, malgrat haver
demostrat amb escreix la seva
vàlua, sent que té un compte
pendent amb l’afició, un deute
que segurament pagarà en les
moltes actuacions que té pro-
gramades, com la del 7 de juliol
a la Feria de San Fermín, o l’11
de juliol a Barcelona, o a les Fe-
rias de Sant Sebastià, Bilbao o
Alicante, on ja està confirmada
la participació del matador.

El grup de suport al primer equip del Vitel promet espectacle, diversió i animació

gent que es mou
Penya  Rebanaos del Vitelcom CFS Montcada

més informació
Penya Rebanaos

Oficina CFS Montcada
Tarragona,5

lluís maldonado

 >> Foto oficial de presentació de la penya amb l’apadrinament de directius, jugadors i autoritats municipals

Afició i passió pel futbol sala
LLUÍS MALDONADO

Tel. 935 650 105

  pla d’en coll

El Vitel compta des del passat
9 de juny amb la primera penya
oficial del club, la Penya Reba-
naos, formada inicialment per
una dotzena d’aficionats que
porta més de tres anys seguint la
trajectòria del primer equip en les
seves aspiracions d’aconseguir
l’ascens a Divisió d’Honor.
L’objectiu de la Penya Rebanaos
és donar suport al primer equip,
“fins i tot en els desplaça-
ments fora de casa”, afirma
el portaveu del col·lectiu, Paco
Ventura. El nom del grup és un
emotiu record a la figura del
popular Nico, “una persona
vinculada durant molts anys
a l’esport que sempre ens
deia titi rebanao i que ara ja
descansa en pau”, recorda
Ventura. Prometen que faran
soroll al pavelló per convertir
el Miquel Poblet cada quinze
dies en un ambient de fes-
ta,“però, per sobre de tot,
amb respecte” ,  afirma el
portaveu. De moment ja pre-
paren càntics i una indumentària

colorista. “Ens agradaria po-
der omplir la segona gra-
deria, tot de gent de la
Penya, amb bufandes i sa-
marretes, animant el nostre
equip, com ho fan altres
aficions”, valora Ventura.

Decàleg dels ‘rebanaos’.

Un dels principis bàsics de la
penya és el bon comportament.

Per això, han redactat un decàleg
del bon rebanao, on es fa constar
el rebuig a la violència i als
càntics xenòfobs, suport incon-
dicional a l’equip, col·laborar en
tasques d’animació i repertori de
càntics, acompanyar l’equip en
els desplaçaments, i transmetre
la filosofia de grup. Complint
aquests punts tothom té un lloc
per ser un bon rebanao.

Paco Ventura anima a l’afició a
sumar-se al grup. Només
s’exigeixen dos requisits: ser soci
del club i comprar la samarreta
de la penya.
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El proper número, el 9 de juliol

Editorial del Consell d’Administració

Parlem clar

Telèfons d’interès

Edita: Montcada Comunicació av. de la Unitat, núm.6. Tel. 935 726 491.  Direcció: Pilar Abián. Redacció: Angel Acín, Sílvia Alquézar, Mario
Azañedo, Laura Grau, Sònia Hernández i Rubén Sierra. Assessorament lingüístic: Servei  Local de Català (SLC). Publicitat: DEBARRIS
SCCL. Tel. 932 174 410. Composició: DEBARRIS SCCL. Impressió: CREACIONS GRÀFIQUES CANIGÓ. Distribució: KBQ’FAN. Tel. 625 383 105.
Tiratge: 8.000 exemplars. Director Montcada Comunicació: Lluís Maldonado. President: Juan José Perona. Consell d'Administració: Jaume Alcázar,
Enriqueta Gómez, Cosme Oriol, Pere Oliva. Secretària Ajuntament: Mª José López. Interventor Ajuntament: Josep Serrano. Dipòsit Legal: B-
43084-88. E-mail: laveu@montcada.org. web:http://www.montcada.org.

935 726 491 935 726 494 laveu@montcada.org

més informació:

Marín, c. Conca, 10
Duran, av. de Terra Nostra, 37
E. Relat, av. Catalunya, 65
Guix, c/ Major, 25
Miró, c/ Orquidea, 8
J. Relat, c/ Major, 89
Pardo, c/ Masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
Vila, pg. Jaume I, 26

Localitzacions

farmàcies

la bústia del lector

Les cartes no han d'excedir de 25 línies. És
imprescindible que els autors indiquin el seu
nom, adreça, telèfon  i una còpia del DNI.

Cartes al director

juny/juliol 2004
 Dilluns      Dimarts    Dimecres     Dijous     Divendres    Dissabte   Diumenge

18 19
J. Relat Marín

20
Marín

21 22 23 24 25 26 27

Pardo Guix E. Relat V. Nieto J. Relat J. RelatVila

>>Fil directe amb l’Ajuntament
Els veïns de l’Av. de la Ribera, especialment a l’alçada del mercat,
sofrim a diari el trànsit intens amb la contaminació i soroll que això
implica. La meva estranyesa és que l’Ajuntament no el reculli com a
un punt crític a l’estudi acústic que es va fer, ni tampoc es faci  cap
pas elevat en aquest tram. Per què? Ángel Cervero. Montcada.
Els passos elevats tenen com a objectiu evitar l’excés de velocitat  i
en el punt que vostè indica existeix un semàfor, motiu pel qual no
hem considerat oportú fer un pas. No obstant això, valorarem la
seva petició. El problema de l’excés de trànsit  desapareixerà quan es
faci la variant que connecti la carretera de la Roca amb la C-17 a
l’alçada de la Llagosta, una obra que fa anys l’Ajuntament reclama a la
Generalitat. Juan García, regidor de Serveis Municipals (PSC).

28

Duran

29

Vila

30 1 2 3

Pardo Guix E.Relat Marin

4

Marin

Ajuntament-OMIC 935 726 474
Ambulàncies               061
Andròmines 935 641 574
Ambulatori  (concertar visites) 935 754 094

(servei d’urgències) 935 750 544
Auditori 935 751 289
Casa de la Vila (Cultura) 935 651 122
Biblioteca de M. Centre 935 750 999
Biblioteca Can Sant Joan 935 751 901
Deixalleria 935 644 157
Jutjat 935 753 925
Montcada Comunicació 935 726 491
Montcada Aqua 935 650 996
OAC 935 726 474
Of. de Desenv. Local 935 648 505
Policia Local  092 -935 726 474
Policia Nacional           091-935 642 450-935 642 654
Protecció Civil 935 751 717
Punt de Servei FECSA 935 641 137
Recollida de mobles vells 935 641 247
Institut Municipal d’Esports (IME) 935 650 999
Servei de Recaptació OALGT 935 647 743
Servei Local de Català 935 751 644
Servei de Promoció d’Ocupació 935 648 505
Serveis Socials 935 753 430
SIJ A Prop (Can Tauler) 935 64 1741
Taxis 935 802 727

Història recent
Ricard Ramos
Terra Nostra
>>Les dues cartes publicades
sobre la “història recent”, enca-
ra que sembla que es contra-
diuen, crec honestament que és
complementen, perquè hi ha
dues opinions sobre uns fets
comuns que ningú no pot negar.
Penso que és arribada l’hora de
parlar clarament. La nostra jo-
ventut, per exemple, té dret a  sa-
ber què va passar exactament a
Montcada, a Zafra, a Paracuellos,
a Badajoz, al Pallars Sobirà... Les
ferides mal tancades cal destapar-
les per curar-les definitivament.
La transició va passar de pun-
tetes per aquest trist i dràmatic
període de la guerra civil i la
postguerra. La joventut o aquells
que com jo  no la vàrem viure,
tenim el dret de saber tot el que
va passar, des d’una visió objec-
tiva i veraç. No podem quedar-
nos amb una sola versió. Durant
més de 40 anys  he llegit i escoltat
molt des d’una vessant, vull sa-
ber ara l’altra, la que va ser silen-
ciada. Així podré sospesar i va-
lorar la tragèdia. Com deia aquella
veu exiliada a Mèxic: “Los pue-
blos que olvidan su historia pue-
den volverla a repetir”. Jo no vull
que es repeteixi. Encara que molt
tard, ja és l’hora perquè els ven-
çuts també puguin parlar, des-
enterrar i honorar els seus morts.
Hi ha un llibre recentment publi-
cat que, per la seva objectivitat,
hauríem de llegir principalment
aquells que volem estar ben
informats Les fosses del silenci,
dels autors Montse Armengou i
Ricard Balis (està en versió cas-
tellana i catalana).

Gracias
José Andrés Delgado
Font Pudenta
>>Esta carta es para agradecer
el apoyo mostrado por el Ayun-
tamiento a nuestro club, el CF
Sala Vitelcom Montcada, a lo
largo de toda la temporada
2003-04 y, en especial, su cola-
boración y patrocinio en la dis-
puta de la final de la Copa Ca-
talunya de futbol sala benjamín.
Aprovecho también para agra-

decer el esfuerzo económico y
de tiempo que realizan todos los
padres que han depositado la
confiança en nuestro club para
la formación deportiva de sus
hijos. Pido disculpas por si he
cometido algún error como
coordinador del futbol base y
espero poder contar con voso-
tros la próxima temporada.

Gran indignación
Sergio Tarraga Fernández
Can Cuiàs
>>Como vecino de Can Cuiàs
y en respuesta a la carta titulada
Gran celebración publicada en
La Veu 241 me veo obligado a
contestar no sólo por lo expre-
sado en el escrito que firma
Emilia Vera, sino también por la
actitud tendenciosa y obtusa a
que conduce la asociación que ella
misma ha presidido en nuestro
barrio y a la que actualmente pre-
side (FAVMiR) en un constante
enfrentamiento con el actual go-
bierno municipal con críticas ne-
gativas y demagógicas que nada
ayudan a nuestro municipio ni a
sus ciudadanos. Sólo basta ob-
servar el tono y las formas con
que expresa su beligerancia polí-
tica hablándonos de democracia
y descalificando el acto del 25
aniversario de ayuntamientos de-
mocráticos. ¿Con qué clase de
autoridad política o moral al-
guien que prácticamente no ha
renovado la asociación que has-
ta el año pasado presidía viene a
hablarnos de postulados demo-
cráticos criticando a los demás?
Can Cuiàs, al igual que el resto
de Montcada, se está transfor-
mando y el gobierno democrá-
tico surgido de las urnas, al cual
la inmensa mayoría de los ciu-
dadanos de Montcada y nuestro
barrio dieron apoyo en las re-
cientes elecciones, y ha encami-
nado a actuaciones que todos es-
tamos viendo y que seguro de-
searíamos que se incrementasen
para mejorar la calidad de vida
de nuestros vecinos. Actuaciones
que necesitan para su mejora y
ampliación personas verdadera-
mente representativas de todos
los vecinos y que sobretodo sean
dialogantes y equilibradas desde

el punto de vista político, capa-
ces de poner los intereses de la
mayoría por delante de los sec-
tarios o personales. Personas que
se dediquen de forma positiva a
los demás tendiendo la mano y
haciendo propuestas constructi-
vas. Eso es tener sentido de la
responsabilidad, eso es tener sen-
tido ético, eso es ser un verda-
dero demócrata y eso es lo que
necesitamos en Can Cuiàs.

Contrastes
Manuel Rodrigo
Pla d’en Coll
>>Montcada es una ciudad de
contrastes. Positivo: Montcada
Aqua, un gran proyecto y una
gran obra que hace que estemos
orgullosos y satisfechos de tener
unas buenas instalaciones. Nega-
tivo: Seis meses de obras en la
unión de la C-17 con la N-150,
basada en un sistema de cruce
obsoleto. Pienso que aquí están
poniendo en práctica la teoría de
que cualquier situación, por mala
que sea, puede empeorarse to-
davía más. Es demencial que el
punto final de una autovía, don-
de se acumula más densidad de
tráfico, conserve dos semáforos
y un ceda el paso y termine en
un solo carril. Es un atentado a
la dignidad de los conductores
que sufren cada día las intermi-
nables caravanas, un gran perjui-
cio al medio ambiente por la
contaminación que esto supone,
una enorme pérdida de horas de
trabajo y un elevado coste a las
empresas instaladas en la zona.
En un municipio donde nos gus-
ta ser pioneros y dar largos via-
jes para imitar obras, incluso de
otros países, en este tema basta-
ría ir a tomar un café a Palau de
Plegamans y ver cómo se ha so-
lucionado el problema de los
semáforos.
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Guix Marin Pardo J.Relat E.Relat E.RelatJ.Relat

No és habitual que el Consell d’Administració faci ús de l’espai de

l’editorial com a mitjà d’expressió, però entenem que, en aquesta

ocasió, convé clarificar el nostre posicionament respecte les crítiques

del PPC sobre la suposada “manipulació política” d’aquesta publicació,

pel fet de no haver-se publicat l’escrit de portaveus del seu grup en

el número anterior. Per a coneixement del portaveu popular i dels

nostres lectors La Veu disposa d’un Llibre d’estil que va ser aprovat

al desembre del 2002 i  regula el contingut de les diferents seccions

del periòdic. Concretament l’apartat que fa referència a l’opinió dels

grups municipals estipula que els portaveus escriuran sobre la

qüestió que proposi el Consell de Redacció i que se centrarà en

l’àmbit local. Des del Consell d’Administració vam decidir fixar

aquesta norma perquè entenem que aquest espai no és perquè els

partits parlin del que vulguin, sinó perquè els grups municipals

expliquin les seves propostes a la ciutadania. Que el portaveu del

PPC digui que és el govern municipal qui decideix el contingut dels

escrits demostra un absolut desconeixement per part seva del

contingut del Llibre d’estil i suposa un atac directe a la professionalitat

dels periodistes, que són els que realment proposen els temes, i a la

funció del Consell d’Administració com a garant del compliment de

l’esmentada normativa. El representant popular ignora, d’altra

banda, que La Veu té prohibit publicar propaganda electoral fora

d’eleccions municipals. Només així s’entén que l’escrit que pretenia

publicar fos un reclam de vot per al seu partit als comicis europeus.

Atès que el text incomplia doblement la normativa, no va ser publicat.

Fora d’això, no hi ha cap voluntat de limitar la llibertat d’expressió

ni de manipulació. Manipular, si de cas, és dir falsetats respecte el

que ha passat o utilitzar políticament una qüestió com aquesta.

En l’anterior número anunciàvem errònia-
ment a l’agenda que el CB Montcada
organitzava el dia 12 de juny un clínic de
bàsquet. Aquesta activitat es farà al
desembre, i la data està per confirmar.

Fe d’errates
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El 23 de juny se cele-
bra al Fòrum de les
Cultures el Dia de
Montcada i Reixac

El pressupost global del
Fòrum és de 3.242 mili-
ons d’euros. D’aquests,
2.900 corresponen a les
obres i 342 a l’organitza-
ció

El Fòrum de les Cultures

Jaume
Ríos
Jubilat

� No tinc una idea exacta de
què és, però no penso que sigui
res de l’altre món. Em sembla
que és un esdeveniment que
pot organitzar qualsevol altra
entitat. Dubto que hi vagi.

Juan
Bautista
Cerón
Jubilat

� És similar a l’Expo de Se-
villa, una festa per treure ren-
dibilitat econòmica. Al prin-
cipi ha funcionat malament
per la prohibició del menjar.
Es poden pagar 20 euros d’en-
trada, pèro no deixar-se 100
euros en un sol dia.

� El Fòrum em sembla una
bona idea. Tinc pensat anar-
hi, però encara no he decidit
quan fer-ho. El preu de l’en-
trada no em sembla molt car,
perquè passes allà tot un dia.

Carla

Saraiba

Pizzera

Els veïns opinen

Isidro
Arizar
Operari

� Tinc pensat anar per curio-
sitat, m’interessa saber què és
això del Fòrum, perquè li estan
donant molta publicitat. No
sé què veuré ni m’atrau res en
concret.

Magdalena
Villaverde
Mestressa

de casa

� Encara no hi he anat, però
baixaré algun dia per conèixer
com han tractat la multicultu-
ralitat. Els meus fills, de 9 i 11
anys, van anar amb l’escola i
no els va agradar gens.

Fins al 26 de setembre el Fòrum de
les Cultures Barcelona 2004 acollirà
múltiples debats i centenars d’espec-
tacles en un espai de 30 hectàrees
situat entre els municipis de
Barcelona i Sant Adrià de Besòs

�

“Només anem una mica per sota les previsions de visitants”
El Fòrum està rebent molta gent, tot i que una mica
per sota de les previsions. Per les primeres cinc set-
manes ens havíem fixat 650.000 visites al recinte,
n’hem rebut 590.000. És un bon resultat, tenint en
compte que el mes de maig és dolent per fer sortir
la gent de casa. Hem explicat molt què és el Fòrum
i quins són els seus tres eixos –sostenibilitat, pau i
multiculturalitat–, però ens trobem amb molta gent
que encara no sap de què va. No ens importa que
el públic vingui al Fòrum a divertir-se o per
curiositat, ja que tota l’oferta està dissenyada per fer

Per informar-se sobre el tema...

�

�

El fòrum

Oleguer Sarsanedas
Portaveu del Fòrum de les

Cultures 2004

Marta Mas
Secretària Tècnica del

Fòrum Mundial de les Dones

Per què un Fòrum de dones? El Fòrum Barcelona
2004 és un espai de trobada i diàleg internacional
per la renovació del pensament i les actituds al voltant
de tres grans qüestions: la diversitat cultural, les
condicions per la pau i el desenvolupament sosteni-
ble. Aquest Fòrum no podia prescindir de la veu i
la presència de les dones, no només perquè som
més de la meitat de la població mundial, sinó perquè
avui som una de les principals forces de progrés i
renovació. Les dones aportem una mirada diferent
sobre el món, on la prioritat és l’ésser humà. També

“Fòrum Dones: una mirada imprescindible sobre el món”

entendre els principis de l’esdeveniment. No és
necessari estar molt preparat per sortir amb una idea
clara del Fòrum. Els problemes inicials, com no deixar
entrar menjar i beure, ja s’han solventat i d’aquí a pocs
dies començarà a funcionar l’entrada de nit. Més enllà
del 26 de setembre, el recinte del Fòrum serà un espai
obert, que formarà part de la reorganització de Barce-
lona, on hi haurà un palau de congresos, una zona
portuària, dos auditoris i una zona de banys, entre d’altres.
El Fòrum és només el primer llogater d’un espai que
transformarà l’entorn de la desembocadura del Besòs.

Montcada compta amb
3 actes associats al Fò-
rum: ‘Les 21 línies del
Pla Estratègic’, ‘Dones i
moviment obrer’, ‘Aigua,
rius i medi ambient’

Producció periodística: Silvia Díaz. Fotografies: EMA

“Als ajuntaments ens hauria agradat participar-hi més”

Carles Guijarro
President de l’Àrea Social de
l’Ajuntament de Montcada

�

Independentment que algú pugui pensar que s’hau-
ria d’haver fet una altra intervenció urbanística,
ningú no pot dubtar que els barris de Barcelona
que acullen el recinte del Fòrum han millorat de
manera significativa. Una zona tan degradada com
la situada als voltants de l’últim tram del Besòs no
és la mateixa que abans d’aquest esdeveniment. A
la vessant positiva crec que també hem de fer
l’aposta per la convivència intercultural que fa el
Fòrum, que és un dels grans reptes de la nostra

societat. D’altra banda, penso que hauria estat millor
no haver de pagar per accedir al recinte i, en tot cas,
fer-ho per visitar algunes de les exposicions. Un fet
que hagués contribuït a fer el Fòrum més nostre
hagués estat que se’ns hagués ofert als ajuntaments
metropolitans l’oportunitat de participar durant del
procés de planificació i concreció d’un esdeveniment
que vol ser un referent per a tothom. Barcelona ha de
liderar les accions de l’Àrea Metropolitana però ha de
compartir més amb els municipis que la configuren.

“És una realitat virtual que amaga els veritables problemes”

Joan Casellas
Assemblea de Resistències

del Fòrum

�

Hi ha moltes maneres de mentir, una d’elles és utilit-
zar conceptes interessants per justificar accions que
hi van en la seva contra. Pau, sostenibilitat i multi-
culturalitat interessen tothom, però el Fòrum es con-
tradiu amb el tractament. Per la seva pròpia natura-
lesa, és un esdeveniment antiecològic i antipacífic.
Està pensat perquè les empreses patrocinadores, la
majoria multinacionals que es caracteritzen per la
seva política de desigualtats i insostenibilitat, es ren-
tin la cara. Són empreses que no tenen dret moral a
parlar de segons quins conceptes. Sobre la pau, el

� Web: www.barcelona2004.org: Web oficial del Fòrum de les Cultures.

� Web: www.fotut2004.org: Web crítica amb el Fòrum de Barcelona.

� Delgado, M. i altres. L’altra cara del Fòrum Universal de les Cultures
SA. Bellaterra Ed. 2004.

� ‘En guerra’. Exposició al CCCB, dins el Fòrum Ciutat.

contribuïm a la construcció de la pau amb la pràctica
diària de la defensa pacífica dels nostres drets i amb la
presència a les zones de conflictes armats, oferint
alternatives per aconseguir la pau global. Creiem que
la perspectiva de les dones no només s’ha de reflectir
als 45 diàlegs del Fòrum, sinó que, a més, s’organitza
un diàleg propi, el Fòrum Mundial de les Dones, del
29 al 31 de juliol, on s’abordaran de forma específica
les anàlisis, les experiències i les alternatives que les dones
proposen. El Fòrum Mundial de les Dones se centra
en tres eixos: els drets, les llibertats i el pensament.

Fòrum en parla sense comprometre’s. Per exemple,
no hi ha cap diàleg que parli de “La situació al País
Basc”. Sobre la sostenibilitat, l’edifici triangular és ine-
ficaç, la platja artificial està denunciada per diferents
entitats ecologistes, la placa solar és una aberració eco-
lògica i el sostre d’aigua està fet només per aconse-
guir una bonica foto aèria. Sobre la diversitat, el Fò-
rum posa exemples llunyans, se’n va al Tíbet, però no
parla dels conflictes que tenim al costat, com el dels
immigrants de Barcelona. El Fòrum és una realitat
virtual que amaga els problemes reals.



28 2a quinzena
juny 2004 agenda24

més informació: www.montcada.org

Vegeu actes al repàs dels dies

FESTES

DELS BARRIS

Divendres 18
xerrada. Sobre ajuts a persones sense
llar de la Fundació Arrels. Hora: 20.30h.
Lloc: ABI-Ateneu Domingo Fins.
mostra de turisme juvenil.

Inauguració de la Mostra i exhibició del Taller
de percussió i break dance. Hora: 17h. Lloc:
Espai Jove Can Tauler.
setmana cultural can cuiàs.

19h. Espectacle musical. Lloc: Pista
Coberta. 21h. Teatre amb el Grup de Do-
nes. Lloc: Centre Cívic. Organitza: AV i
Grup de Dones.
concert. Cortocircuit, amb els grups
Pegatina Sound System i Irakunda. Hora:
22h. Lloc: Espai Jove Can Tauler.
cinema a la fresca. Los ángeles
de Charlie 2.  Hora: 22.30h. Lloc: pl. Bosc
de Can Sant Joan.

Dissabte 19
festa la traka. Vegeu activitats a
la pàgina 10.
concert. Latin-jazz, amb la formació El
Otro bando. Hora: 22.30h. Lloc: ABI. Preu:
socis, 8 euros; no socis, 12 euros.
Organitza: ABI-Ateneu Domingo Fins.

Diumenge 20
festa del casal de la mina.

10h. Torneig de petanca, domino i remigio.
12h. Actuació de les corals del Casal, Cen-
tro Aguileño, Salvador Allende i Giravolt.
14h. Arrossada. 17h. Lliurament de premis
17.30h. Ballet Flamenco Triana. 19h. Ball.
Organitza: Casal de la Mina
festa la traka. Vegeu activitats a la
pàgina 10.
concert. Coral Mare de Déu del Turó.
Hora: 13h. Lloc: Església de Santa Engràcia.
setmana cultural can cuiàs.

12h. Cercavila amb els Gegants de Mont-
cada. 13h. Actuació de l’Esbart Dansaire de
La Unió de Mas Rampinyo. 14h. Menjar de
migues per a tothom. Organitza: AV Can
Cuiàs i Grup de Dones.

Dilluns 21
sortida. Formació de grups del Projecte
Rius. Hora: 17.30h. Lloc: Ajuntament.
Organitza: Departament de Medi Ambient.
dia de la música.  Celebració del
Dia Internacional amb la participació de les
escoles, associacions musicals i corals del
municipi. Hora: 19h. Lloc: pl. Església.
setmana cultural. 18h.Taller
sardanes i pintures. Lloc: C. Cïvic Can Cuiàs.

:: Centres Cívics
|L’Alzina de Terra Nostra

Tallers. Guitarra, puntaires, slot, pintures, sardanes i tall
i confecció. Més informació: 93 564 0862

|Casal d’Avis Casa de la Mina
Exposició. 25 anys d’ajuntaments democràtics. Noves
activitats. Taller de lectura, dijous de 18 a 19h.
Taller de sardanes, dilluns de 18 a 19h.
Tallers i serveis d’atenció
Informació: 935 644 418.

a c t i v i t a t s  juny 2 0 0 4

Can San Joan. Del 19 al 24

La Ribera. Del 23 al 26

Bosc d’en Vilaró. 26 i 27

|Can Cuiàs

Setmana Cultural. Del 18 al 23 de juny.
18 de juny. TEATRE. Los skethcs de la prisa. Amb el Grup de dones
Tallers: d’Aeròbic, teatre, ioga, hip-hop... Informació: 935 758 705.

|Gran Casino de Terra Nostra

Tallers. Aeròbic, balls de saló, sevillanes, scalèxtric i teatre. Informació: 935 640 862.

exposicions

juny

* Andrés Ferriz a La Galeria
*Costums i Tradicions al Rebost
*Concurs mensual: Ramaderia a Clic 60
*Costums i Tradicions a La Cantonada

*Anna S. Mir a El racó del Fotògraf I. Lloc: Planta baixa Agrupació.
*S.Segura a El Racó del fotògraf II. Lloc: Planta alta Agrupació.
*C. Oriol. Lloc: El Cafè de Montcada (Major, 100)
*M. Almagro. Lloc: Cafè bar Peña (Mas Rampinyo)

més informació a www.afmontcada.org

|Antigues Escoles de Mas Rampinyo

Del 25 de JUNY al 3 de JULIOL
XI OPEN INTERNACIONAL D’ESCACS
VILA DE MONTCADA

Organitza: Unió Escacs Montcada
Col·labora: Institut Municipal d’Esports i Lleure

Casa de la Vila

Horaris: de dilluns a divendres, de 8 a 15h i de 17 a 21h
Dissabte, de 10 a 14h i de 17 a 21h i diumenge, d’11 a 14h

SALA PRINCIPAL

TREBALLS DE MANUALITATS
DE L’ESPLAI DE LA DONA
Mostra dels treballs realitzats
per les sòcies de l’entitat

Fins al 20 de juny

EXPOSICIONS

NOU HORARI

De dimarts a dissabte : de 17 a 21h

diumenge: d’11 a 14h

EXPOSICIONS

Fins al 4 de juliol

PREMI DE PINTURA
J. RAMON
MASOLIVER
de Sergio Rocha

Dimarts 22
debat virtual fòrum dones.

Hora: De 17.30 a 19.30h. Lloc: Casa de la
Vila.Es farà també el 29. Organitza:
Relacions Ciutadanes i Consell de la Dona.
3x3 bàsquet. Hora: De 18.30 a
22.30h. Lloc: Carrer Reixagó (Can Sant
Joan). Organitza: IME.

Dimecres 23
festa can sant joan. Veure
activitats a la pàgina 10.
festa la ribera.  Del 23 al 26 de
juny. Veure activitats a la pàgina 12.
revetlla bosc d’en vilaró. Sopar
i ball. Hora: A partir de les 21h. Lloc: Cen-
tre Cultural Bosc d’en Vilaró.

Dijous 24
festa can sant joan. Vegeu
activitats a la pàgina 10
festa la traka. Vegeu activitats a la
pàgina 10.
festa la ribera.  Vegeu activitats a
la pàgina 12.

Divendres 25
festa can sant joan. Vegeu
activitats a la pàgina 10.
festa la ribera.  Vegeu activitats a
la pàgina 12.
open d’escacs. Torneig Internacio-
nal. Fins al 3 de juliol. Horari: De 16.30 a
22.30h. Lloc: Pavelló Miquel Poblet. Or-
ganitza: UE Montcada. Col·labora: IME.
cinema a la fresca. Días de futbol.
Hora: 22.30h. Lloc: parc de la Ribera.
concert. Cortocircuit, amb els grups
MK Flay i Ron de caña. Montcada és estiu.
Hora: 22h. Lloc: pl. Església.

Dissabte 26
festa can sant joan. Veure
activitats a la pàgina 10.
festa la ribera.  Del 23 al 26 de
juny. Veure activitats a la pàgina 12.
setmana cultural. Del Bosc d’en
Vilaró. Fins al 27 de juny. 10h. Tornejos de
domino, escacs i parxís. 11h. Concurs de
dibuix i taller de manualitats. Lloc: Centre
Cultural Bosc d’en Vilaró. Organitza: AV.

Diumenge 27
festa can sant joan. Veure
activitats a la pàgina 10.

Dilluns 28
espectacle infantil. Margarida,
amb la companyia Alexia. Dins el cicle Mont-
cada és estiu. Hora: 19h. Lloc: pl. Església.
curset de taichi. Dins el cicle Mont-
cada és estiu. Horari: Dilluns, dimarts,
dimecres i dijous, de 21 a 22h. Fins al 22 de
juliol. Lloc: Gimnàs Municipal. Usuaris, a
partir dels 12 anys. Quota: 20 euros.
Organitza: Institut Municipal d’Esports.

Dimecres 30
conferència. L’Autostima, a càrrec
de Maite Lozano, diplomada en infermeria.
Hora: 18h. Lloc: Casa de la Vila.
presentació. Revista Quaderns.
Hora: 20h. Lloc: Fundació Cultural.
música. De viatge,  amb Eduard Iniesta.
Hora: 22h. Lloc: pl. Església.

Dijous 1
diada de tir amb arc. Horari:
De 19 a 21.30h. Lloc: Pl. Església. Or-
ganitza: IME. Col·labora: Club Català de
Tir amb Arc Can Piqué. Gratuït.
presentació. Escultura de Luis Bar-
bosa. Hora: 19.30h. Lloc: Casa de la Vila.

Divendres 2
revetlla a reixac. Amb l’actuació
del Duet l’Esquitx. Hora: 22.30h. Lloc: Pl.
Reixac. Organitza: Amics de Reixac.

Dissabte 3
openmind festival. Hora: 19h.
Lloc: pl. Francesc Macià (Mas Rampinyo).

Diumenge 4
fira del caçador i del gos.

Vegeu activitats a la pàgina 17.

Dimarts 6
3x3 futbol al carrer.   Hora: 18h.
Lloc: Parc Turó Blau (Can Cuiàs). Orga-
nitza: IME. Col·labora: AE Can Cuiàs.
Gratuït, amb inscripció prèvia.

Dijous 8
handbol al carrer.  Diada de 3x3.
Hora: 18h. Lloc: pl. Església/Jaume I.
Organitza: Institut Municipal d’Esports i
Lleure (IME). Col·labora: CH La Salle.
Gratuït, amb inscripció prèvia.

Al local de La Unió. De 19 a 21De 19 a 21De 19 a 21De 19 a 21De 19 a 21hhhhh:
*Exhibició curtmetratges i exposició de fotografies

A la plaça Francesc Macià. A partir de les 21A partir de les 21A partir de les 21A partir de les 21A partir de les 21hhhhh:
*Poesia amb Elisa Riera
*Música de cantautor amb Diego Andrés
*Dansa del ventre amb Alambiq
*Rock amb Bad Way
*Techno-Metal amb El Plan de Tr3c3
*Diables de Can Sant Joan
*House i Techno amb DJ Dani Carrasco

::Gratuït::

Pavelló Miquel Poblet. De 16 a 20h
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Dues trobades artístiques d’alt
nivell precedeixen l’estiu local

PINTURA I ESCULTURA

Pròxima descoberta d’una escultura de Barbosa a la Casa de la Vila i exposició de Sergio Rocha a l’Auditori

Els artistes
locals trenquen

fronteres

sònia hernández
montcada

sònia hernández
redacció

Ja fa temps que els artistes de
Montcada i Reixac han superat
el límit que suposa el municipi
per exposar la seva obra, la qual
cosa no significa que deixin de
treballar implicats amb el seu
municipi, com mostra el com-
promís de Luis Barbosa amb el
disseny del talismà del Fòrum.
L’escultor participarà a la III
biennal d’Escultura Monumen-
tal que se celebra a la vila de
Mairie de Thuir, al sud de
França, entre el 2 de juliol i el
10 d’agost. El montcadenc
exposarà 4 escultures grans al
carrer i 10 en una sala d’expo-
sicions. Algunes d’aquestes obres
ja s’han vist a altres mostres del
montcadenc, mentre que també
n’hi haurà de les que es podran
veure per primer cop.

Maese a Badalona. D’altra
banda, el pintor montcadenc
Maese Pérez exposa la seva obra
a la sala d’exposicions El Refugi
de Badalona, fins al proper 27
de juny. La mostra porta per títol
Atto Primo i ofereix la possibilitat
de contemplar peces noves de
l’artista al voltant dels temes ja
habituals a la seva obra, com la
reflexió sobre el pas del temps
o sentiments humans com la
solitud. L’exposició va ser inau-
gurada el 3 de juny.

 >> Luis Barbosa

 >> Rocha, al centre, comenta les seves obres amb Amèlia Morral, a la dreta, i la vídua de Juan Ramón Masoliver

JORDI  FLORES

SÍLVIA ALQUÉZAR

Fins al proper 4 de juliol es pot
visitar a l’Auditori Municipal la
mostra de pintures i obra gràfica
de l’artista d’origen brasiler
Sergio Rocha (Río de Janeiro,
1966). Les seves pintures són
composicions abstractes que
busquen l’essència del moviment
i de la forma mitjançant una
infinitat de traços que s’uneixen
com si responguessin a una
energia determinada. Després
de cursar estudis d’arquitectura
a Río de Janeiro i desenvolupar
ambiciosos projectes personals
i col·lectius, al 1990 es va ins-
tal·lar a Barcelona, on també ha
dut a terme una trajectòria pro-
lífica, amb instal·lacions com les
que va fer a l’Associació Cultu-
ral Caminal de Barcelona,
l’Associació Cultural de Barce-
lona o un work shop a La Virrei-
na. Ara presenta a Montcada
una part del projecte que està
duent a terme i que encara està
en procés d’elaboració, com és
el dels quadres sonors. Aquest
consisteix en la instal·lació de cin-
tes magnetofòniques de casset
en els quadres sobre els quals
després es passa un reproductor
amb la intenció d’obtenir sons.
“De moment només he
aconseguit sorolls, però estic
treballant per poder repro-
duir paraules, cosa que em
resulta difícil perquè no con-
trolo la tècnica”, va explicar
Rocha, qui també va agrair la
possibilitat que li ofereix l’Ajun-
tament mitjançant el Premi Juan
Ramón Masoliver per mostrar
la seva obra  fora dels circuits
habituals. La mostra va ser in-
augurada el 10 de juny.
Per la seva banda, la regidora
de Cultura, Amèlia Morral

(CiU), va afirmar que “un dels
objectius d’aquest premi és
promocionar els artistes
joves, perquè aquest guardó
marca un abans i un després
en la seva trajectòria”.

Nova obra de Barbosa.

L’altra gran cita artística serà l’1
de juliol, a la Casa de la Vila,
quan es descobreixi oficialment
l’escultura que el mestre artesà
Luis Barbosa ha fet per a la Casa
de la Vila. Tot i que l’artista ha
volgut que l’obra sigui pràc-
ticament secreta fins que es faci
pública, sí ha parlat de la seva
concepció. “Com que és una
obra per a Montcada, he
intentat que reflecteixi la
nostra manera de ser, els nos-
tres sentiments i la nostra

cultura”, ha explicat el mestre
artesà. Amb el títol Llum, claredat
infinita, l’escultura és una peça de
3,20 m. d’alçada per 1 m. de
diàmetre. Treballar amb aques-
tes dimensions ha estat una com-

plicació important per a Barbo-
sa, qui va haver de rebaixar les
dimensions previstes inicialment
tenint en compte la ubicació de
l’obra, que anirà a la primera
planta de la Casa de la Vila.
Amb aquest projecte el lligam
entre la ciutat i l’artista, d’origen
extremeny, es fa cada vegada
més sòlid, “m’agrada molt que
sigui així, perquè voldria que
la meva obra quedi ben arre-
lada a Montcada, de la ma-
teixa manera que la meva fei-
na és plena del caràcter de la
ciutat”. Actualment, l’artista
també treballa en el disseny del
talismà es penjarà a la instal·lació
El cel dels desitjos del Fòrum el
proper 23 de juny, dia dedicat a
Montcada dintre del festival
Universal de les Cultures.  >> Maese Pérez

ARXIU

JORDI FLORES
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Comença el programa cultural
‘És Estiu’, amb més de 60 cites

Consistori i entitats
celebren l’efemèride

Arriba la segona edició
de l’Openmind festival

El proper 21 de juny se celebra
el Dia Internacional de la Músi-
ca. La Regidoria de Cultura i les
entitats del municipi s’afegeixen
a la celebració amb el concert ja
habitual d’aquesta data, a la plaça
de l’Església, una cita multi-
tudinària. Enguany hi participen
les associacions i escoles de
música següents: l’Aula de mú-
sica de la Unió de Mas Ram-

pinyo, dels cursos de música i
guitarra de l’Ajuntament, l’Asso-
ciació Musical Giravolt, la Co-
ral d’Avis del Casal de la Mina,
la Coral del Centro Aguileño, la
Coral del Casal de Gent Gran
de Montcada i Reixac, la Jove
Escolania de Montcada i la Co-
ral Mare de Déu del Turó. Les
actuacions començaran a les
19h, en un acte que ja s’ha
consolidat en el calendari musi-
cal de la localitat.

sònia hernández
redacció

>>MONTCADA ÉS ESTIU. Primers espectacles de carrer

>>MONTCADA ÉS ESTIU. Dia de la Música

 >> Els nens van gaudir de l’espectacle ‘Els colors del món’

PILAR ABIÁN

>>MONTCADA ÉS ESTIU. Proposta innovadora

 >> El cartell del festival

sònia hernández
redacció

El proper 3 de juliol se celebra
la segona edició de l’Openmind
Festival, una ambiciosa iniciati-
va que va néixer l’any passat
com a resultat de les inquietuds
d’un grup de joves de Mas
Rampinyo que pretenia crear
una trobada cultural multidis-
ciplinària per dinamitzar el
municipi amb mostres, tallers i
concerts concentrats en un

mateix dia. La primera edició es
va celebrar al setembre, amb
una bona resposta de públic,
amb la participació d’unes 300
persones. Enguany hi prendran
part la poetessa montcadenca
Elisa Riera, el cantautor madri-
leny Diego Andrés, el grup de
dansa del ventre Alambiq, la
formació de rock Bad way, el
grup de Techno-metal El plan
de Tr3c3, els Diables de Can
Sant Joan i el DJ Dani Carrasco.

A més es projectaran curtme-
tratges i es faran diverses expo-
sicions fotogràfiques.

El teatre al carrer i el cinema a la fresca obtenen molt bona resposta per part del públic

sònia hernández
montcada

L’ambiciós programa lúdico-
cultural Montcada és estiu es va pre-
sentar públicament el passat 9
de juny. El cicle inclou les acti-
vitats que normalment preparen
per a l’estiu les regidories de Cul-
tura, Educació, Joventut i Medi
Ambient, tals com els tallers, els
casals d’estiu, espectacles de tea-
tre i música i visites per l’entorn
natural de Montcada. L’objectiu

fonamental del cicle és que els
montcadencs tinguin una oferta
d’oci suficient a l’estiu per gaudir
del seu municipi.
Els tallers –cuina sense fogons,
iniciació a l’àrab, ioga del riure,
didgerido, percussió, graffittis,
balls llatins, marroquineria, ma-
labars i tècniques bioenergèti-
ques– van ser una de les inicia-
tives que millor resposta van te-
nir l’any passat. Enguany s’ini-
cien a començament de juliol.

D’altra banda, algunes de les
activitats del programa ja s’han
celebrat, com una sessió de ci-
nema a la fresca el passat 11 de
juny a la plaça Joanot Martorell,
el festival de 8 hores de rock al
Parc de les Aigües, el 12 de juny,
o la representació del concert
Colors del món, un espectacle de
folk multiètnic que promou la
diversió i la integració de les
cultures. Com ha explicat la
regidora de Cultura, Amèlia
Morral (CiU), “hem volgut
aprofitar el context del Fò-
rum Universal per treballar
aspectes com l’acostament a
noves cultures”. El muntatge
es va representar el passat 14 de
juny a la plaça de l’Església. Tam-
bé va ser ben rebuda pel públic
l’espectacle Utopics Lands ,
d’Odracir Lavid, que dimecres
16 de juny va traslladar els pre-
sents a la plaça de l’Església a
estranys i llunyans països on la
música és el llenguatge més im-
portant.
El programa, a més, inclou
propostes com les aules d’estudi,
que funcionen des de comen-
çament del mes de juny o la
Mostra de Turisme Juvenil. En
total, es tracta de més de 60
propostes que s’allarguen fins al
26 de juliol i que estan pressu-
postades en 110.000 euros. Per
primera vegada l’Ajuntament ha
editat una revista gratuïta, Mont-
cada és estiu, amb tots els detalls
del cicle.

 >> Un moment de l’espectacle d’Utopic land

El programa Montcada és estiu va ser presentat públicament en roda de
premsa el passat 9 de juny. D’esquerra a dreta, el director de l’Àrea Social,
Juan Cañete, l’alcalde, César Arrizabalaga (PSC) i el president de l’Àrea
Social, Carles Guijarro (PSC).

SÍLVIA ALQUÉZAR

LLUÍS MALDONADO

Comerciant, si

et vols anunciar

a La Veu

truca’ns al

625 601 107

i t’informarem

Comerciant, si

et vols anunciar

a La Veu

truca’ns al

625 601 107

i t’informarem
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Una bona factoria
d’il·lusions que creix

Fa sis anys la companyia d’ani-
mació Pentina el gat començava
la seva trajectòria en un món no
gens fàcil com és el de les arts
escèniques. El montcadenc Jordi
Amenós va ser, i és, un dels pro-
motors de la formació. Com a
resultat de la feina en tot aquest
temps, Pentina el gat ja té 5
espectacles funcionant pel
circuit: Queixalada, 1,2,3...i!,
Pentina Jazz Club, Brass Bond i S.
Aquest últim es va estrenar en
l’obertura de la Festa Major de
Montcada, el passat 28 de maig.
D’altra banda, a final del 2003,
de la companyia va sortir una
productora, Inspira, tot és
possible, especialitzada en
guions i idees a mida i que ha
donat com a resultat muntatges
com el de la inaugració del
complex Montcada Aqua i
l’espectacle de la convenció
anual de Gas Natural a Madrid
i Barcelona. El pas següent en
l’evolució d’aquest fenòmen ja
difícil de definir va ser la creació
d’una nova companyia, en
aquest cas per a espectacles de
carrer de grans dimensions: El
vent del nord, que es va presen-
tar el 29 de maig a Igualada amb

sònia hernández
redacció

La Fira d’Artesania torna
a omplir Can Sant Joan

laura grau
can sant joan

Augmenta la participació de les botigues del barri i baixa la d’artesans de fora

>>XXIX edició

Un any més la Fira d’Artesania
ha demostrat que és una de les
cites més esperades de l’any a
Can Sant Joan. Un nombrós pú-
blic va sortir al carrer per visitar
les 23 carpes que es van instal·lar
al llarg del carrer Reixagó i la
plaça Bosc el passat 6 de juny.
Segons els organitzadors –
l’Escola d’Adults, l’AMPA del
CEIP El Viver, La Traka i el
grup Fira– enguany hi ha hagut
menys parades d’artesans vin-
guts de fora que en anteriors
edicions, però en canvi el certa-
men ha atret més botigues del
barri –floristeries i joieries– i
entitats locals com el Centre
d’Espeleologia Alpí Vallesà
(CEAV), les puntaires del Casal
d’avis de la Mina i de l’Esplai
per a la Dona, l’associació de co-
merciants de Can Sant Joan i
l’associació magribina Taroof
bi Salam, entre d’altres. L’Equip
Verd, del Departament de Medi
Ambient, també va posar una
parada on es van fer tallers de
paper reciclat. Un dels tallers

amb més èxit va ser el de
manualitats que va fer l’AMPA
del CEIP El Viver, ple a vessar
de canalla. Els alumnes de l’Es-
cola Municipal de Talla i Escul-
tura –que dirigeix el mestre ar-
tesà Luís Barbosa–, amb seu a
Can Sant Joan, van mostrar al
públic un any més les seves
habilitats amb la fusta. Per la
seva banda, l’Escola d’Adults, al

Casal Ramon Balsalobre, va
exposar en una de les aules els
treballs manuals fets pels alum-
nes durant el curs. A migdia es
va fer un dinar popular i a la
tarda va actuar el grup d’ani-
mació Pentina el gat. La Fira
arribarà l’any vinent a la seva
trentena edició, fet que la con-
verteix en un dels esdeveniments
amb més tradició al barri.

 >> El taller de la ceramista Roser va despertar la curiositat dels vianants

LAURA GRAU

L’Esplai per a la Dona mostra els
treballs manuals dels seus cursos

 >> La inauguració, el 8 de juny, va comptar amb un bon nombre d’assistents

LAURA GRAU
Fins al 20 de juny es pot visitar
a la Casa de la Vila la mostra
dels treballs manuals i artesans
fets per les participants dels cur-
sos de l’Esplai per a la Dona.
La mostra es va inaugurar el 8
de juny, amb una bona assistèn-
cia de públic. Maria Ventura, de
l’entitat, va explicar que aquesta
“és una bona ocasió per
veure una feina de què estem
satisfetes, perquè hem tingut
bons professors i un gran
nivell entre l’alumnat”. LR  >> L’actuació de Pentina el gat a la Festa Major de Montcada i Reixac

SÒNIA HERNÁNDEZ

>>Pentina el gat

El montcadenc Jordi Amenós és un dels promotors

el muntatge Un crit al cel, que es
podrà veure al setembre al Fes-
tival de Teatre al carrer de
Tàrrega. El guió, com explica
el seu creador, Amenós, és un
crit a la diversitat i a la pau, i el
muntantge demana la partici-
pació de prop de 30 persones
en l’equip i d’una colla castellera.

El poder de l’entusiasme.

La passió pel teatre i totes les
seves possibilitats ha estat el
motor del creixement del que
va néixer com una companyia
d’animació. El resultat “d’una
banda demostra el poder de
l’entusiasme i les inversions
que s’han fet a tots nivells,
però, de l’altra, et dóna una
gran satisfacció, veure les
pròpies idees concretades”,
ha explicat Amenós. També for-
men part del projecte l’actor
Marc Pérez, els músics Sam
Atencia, Marc Maestro, Xef
Vila, Albert Vila, Manel Valls,
Vicenç Martí i Bodio; els tècnics
Noel Moraleda i Toni Díaz; Sal-
vador Santana, als efectes espe-
cials; Alexandra García en pro-
ducció, la trapecista Carla Fon-
tes i Carme Canet. També hi
col·labora l’Institut de wu-shu de
Barcelona.
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>>Presentació del llibre ‘Contra la monarquia’ a Montcada

 >> Matthew Tree, a la dreta de la taula, llegeix fragments del seu llibre

Més de mil persones
passen pels concerts
Valoració positiva, malgrat la davallada de públic

 >>Un dels grups que van actuar al festival

El parc de les Aigües va acollir
dissabte 12 de juny la 13a edició
de les 8 hores de rock, organit-
zades per la Coordinadora de
grups de rock de Montcada i
Reixac. Els grups programats
van ser Mama Ladilla, Txapel
Punk, Rabia Positiva, Síndrome
de Abstinencia, Peyote, Delinke
i el Pez del Tío Simón. Si bé no
es van assolir les xifres de par-
ticipació d’anys anteriors, com

a la 12a edició, que va atraure
prop de 3.000 persones, la valo-
ració que han fet els organitza-
dors ha estat positiva: “Els
grups ho van fer molt bé i els
concerts van ser bons, el que
passa és que ens va perjudi-
car la coincidència amb altres
esdeveniments”, ha explicat
David Riera, de la coordinado-
ra de grups de rock. L’entitat
creu que en total van ser un miler
de persones les que van assistir
a les 8 hores de rock.

SÒNIA HERNÁNDEZ

sònia hernández
redacció

un anglès parla de catalunya
-S’ha atrevit  a escriure un llibre
com aquest perquè és anglès?
-Digue’m-ho així. He tractat la família
reial d’aquí de la mateixa manera com
hauria tractat la família reial británica,
sense cap mena d’autocensura, no
m’he tallat a l’hora de dir certes coses.
Potser el fet de tenir aquesta tradició
anglesa de fotre’s de la monarquia ha
ajudat.
-Va tenir alguna sorpresa men-
tre feia el llibre?
-Potser m’ha sorprès com s’han
guardat tants secrets sobre la vida
sexual del rei, perquè ha estat un
home sexualment molt actiu, i no estic
parlant de les relacions que manté

amb la seva esposa. També em va
sorprendre la bogeria hereditària dels
Borbons, no sabia que hi havia tants
bojos en aquesta família.
-Com veu un anglès Catalunya?
-Per a un estranger que no tanqui els
ulls ni es tapi les orelles, la cosa més
sorprenent és que Catalunya continuï
existint com ho fa.
És realment un
país, i això no és
una declaració
independentista,
és un fet objectiu.
És un altre país
dins d’un estat.
SH

L’escriptor anglès Matthew Tree
va omplir la Torre Vila el 4 de
juny durant la presentació del seu
llibre Contra la monarquia ,
publicat per Ara Llibres. L’acte,
organitzat pel recentment creat
Cercle Cultural, va esdevenir una
mostra d’indignació col·lectiva
contra l’estatus de la família reial
espanyola, mitjançant la com-
plicitat que es va establir entre
l’autor i el públic.
Matthew Tree va explicar com
va acceptar de bon grat l’en-
càrrec de l’editorial per fer un
llibre sobre la monarquia a Es-
panya. També es va referir a la
censura que existeix als mitjans
de comunicació espanyols a
l’hora de tractar la família reial.
En aquest sentit, va remarcar la
diferència amb el Regne Unit,
on la premsa pot difondre
qualsevol infomació sobre la
Casa Reial. Els moments més
animats de la seva presentació
es van viure quan Matthew Tree
va llegir fragments del llibre
relacionats amb els negocis
financers i la vida sexual del rei.
El Cercle Cultural ha organitzat
una xerrada amb els membres
del mític grup Tertúlia el proper
17 de juny a l’ABI.

Matthew Tree omple la Torre
Vila de súbdits irreverents

Casal d’estiu
entre notes
musicals

L’Associació Musical Giravolt
organitza el casalet musical
d’estiu, que proposa l’apre-
nentatge de la música mitjançant
el lleure de l’estiu. El casalet es
durà a terme entre el 5 i el 30
de juliol. Els preus oscil·len de
55 euros (1 setmana) a 165
euros (les 4 setmanes). Les pre-
inscripcions s’han de fer al carrer
Julio Garcia, 6. LR

Miquel Parreño obté
 el II Premi Catalunya

>>8 hores de rock

sònia hernández
la ribera- can sant joan

DAVID RUIZ

Celebrac ió
multitudinària
El passat 13 de juny els
amics de Reixac van cele-
brar la seva assemblea
anual i l’arrossada popu-
lar, que va ser molt parti-
cipativa, ja que va comp-
tar amb la presència de
persones vinculades a l’er-
mita per diferents raons i
vingudes de diversos
municipis. La pluja de la
tarda no va aconseguir
deslluir la festa. SH

Miquel Parreño, soci de
l’Agrupació Fotogràfica de
Montcada (AFMiR), ha estat
guardonat amb el II Premi
Catalunya que atorga la Fede-
ració Catalana de Fotografia. Al
concurs, fallat el 29 de maig, op-
ten tots aquells que ja han estat
premiats en alguna convocatòria
de les patrocinades per la Fe-
deració. Entre els candidats es
tria la millor foto, que enguany

ha estat la de Parreño, qui ja va
resultar guanyador en la prime-
ra edició del Premi. Parreño, de
professió dissenyador gràfic, és
especialista en la fotografia
digital, matèria sobre la qual ha
impartit diversos cursos a
l’Agrupació. La seva concepció
de la fotografia l’ha fet mereixe-
dor d’un notable prestigi entre
els seus companys i el públic en
general. SH

PILAR ABIÁN
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Èxit de les festes de les AV
del Gurugú i Montcada Nova

Els barris s’omplen
de Festes Majors

La revetlla de Sant Joan, eix central dels programesLa pluja caiguda els dies 12 i 13 desllueix alguns actes del programa

 >> La botifarrada va ser un dels actes més exitosos de l’AV Gurugú

PILAR ABIÁN

PILAR ABIÁN

 >> La Festa de la Primavera a Montcada Nova va fer ballar als veïns

sònia hernández
mas rampinyo/montcada

La pluja caiguda en alguns
moments dels dies 12 i 13 de
juny va deslluir alguns dels actes
de la Festa Major de l’AV del
Gurugú. No va passar el mateix,
en canvi, a la botifarrada o la
paella, que van ser multitudi-
nàries. La coincidència d’altres
esdeveniments que se celebraven
al municipi va reduir el nombre
de participants, com ha explicat
el president de l’entitat, Jeróni-
mo Padilla: “han assistit unes
1.000 persones, mentre que
anys anteriors havíem arribat
a les 2.500”. Padilla també ha
anunciat que la celebració l’any
que ve serà especial, ja que
coincidirà amb el 25è aniversari
de l’entitat veïnal.

Ball a Montcada Nova. Per
la seva banda, l’AV de Mont-
cada Nova va celebrar segons
les previsions la Festa de la Pri-
mavera, amb una bona assis-
tència de veïns que fins a altes
hores de la nit van ballar els com-
passos marcats per l’orquestra
Pokers a la pista de l’IES Mont-
serrat Miró.

sònia hernández
redacció

La festivitat de Sant Joan és una
data aprofitada sovint pels
diferents barris de Montcada
per celebrar la seva Festa Major.
Aquest és el cas del barri de Can
Sant Joan, que entre el 23 i el 27
de juny duu a terme la seva
celebració (vegeu actes a la pàgi-
na 10). El programa oficial,
preparat per l’AV, inclou –entre
altres actes– un correfoc, pallas-
sos, ball de gegants amb la colla
mitjana dels Geganters de
Montcada, un sopar popular,
una melé de petanca, xocolatada,
revetlla i tota una nit d’espec-
tacles (dissabte 26 de juny).
Diumenge 27 acabarà la festa
amb un castell de Focs Arti-
ficials. Per la seva banda, el grup
juvenil La Traka ha preparat el
seu programa alternatiu, amb
activitats infantils, música i al tra-
dicional traca de petards (vegeu
actes a la pàgina 10).
L’altre programa festiu pels
voltants de Sant Joan és el de la
Ribera (vegeu actes a la pàgina
12). Des del dimecres 23 i fins
al dissabte 26 es duran a terme
activitats com jocs infantils, el

sopar de germanor, la indispen-
sable revetlla de Sant Joan, una
botifarrada, una gincana infan-
til, xocolatada, nit d’espectacles,
festa d’escuma, paella popular i
fi de festa amb sessió de play-
backs i disco mòbil.

Setmanes Culturals. Tam-
bé hi haurà revetlla de Sant Joan
al Bosc d’en Vilaró, el 23 a la
nit. En l’urbanització es farà una
Setmana Cultural, el 26 i 27 de
juny, amb campionats de parxís
i diversos tallers infantils, i la
Festa Major per al cap de set-
mana del 2 i 3 de juliol (vegeu
actes pàgina 29), dies en què els
actes més destacats seran  l’es-
pectacle de varietats amb vedette
inclosa i la festa de la cervesa.
Tampoc no faltaran les activitats
infantils. L’AV de Can Cuiàs
també ha organitzat unes jorna-
des especials, la del 18 al 23 de
juny, quan es durà a terme la Set-
mana Cultural. L’estrena de l’es-
pectacle musical Cabaret, més
teatre, una visita al Museu Muni-
cipal i al jaciment de Les Maleses
i l’actuació de la colla Mitjana de
Gegants són alguns dels actes
més destacats del programa.
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Apareix el
número 8

de ‘Quaderns’Com t’ha anat la vida?
el retro-visor

Alumnes de l’última promoció de la Escuela de Niñas Graduadas es retroben trenta anys després

en col·laboració amb la Fundació Cultural Montcada
laura grau

 >> Fotos d’alumnes de diferents cursos de la Escuela de Niñas Graduadas de l’any 1969 amb la mestra A.Pérez

Motiu de càstig podia
ser que un noi

t’acompanyés fins a la
porta de l’escola

El proper 30 de juny la
Fundació Cultural Montcada
presenta el número 8 de seva
revista Quaderns. Entre altres
continguts, la publicació inclou
el dossier fotogràfic “El creixe-
ment del barri de Terra Nostra,
els anys 60”, a cura de Gabriel
Gil; i articles sobre el cementiri
de Montcada i Reixac, la Pesta
Negra del 1348, i el cafè teatre
Colon, a més de l’espai dedicat
a l’actualitat de l’entitat.

ARXIU

Tots conservem en el calaix dels
records alguna de les fotografies
que ens han fet durant la nostra
vida d’escolars. Són fotos molt
similars, sense gaire concessions
a la composició i on sempre ens
costa trobar la nostra imatge
entre tantes cares infantils. La
foto que acompanya aquest
article està feta l’any 1969. Són
alumnes de la Escuela de Niñas
Graduadas Generalísimo Franco,
que estava situada a les depen-
dències que actualment ocupa la
comissaria de la Policia Nacio-
nal. Aquest centre va tancar les
seves portes al 1974. Trenta anys
després, tres alumnes de l’última
promoció, Pilar Pedrola, Núria
Cunill i M.Dolors Cano, han
decidit reunir totes les compa-
nyes en un sopar de germanor
–previst el 18 de juny.

La recerca. Després de me-
sos de recerca, han aconseguit
localitzar  prop de 30 compa-
nyes, moltes de les quals ja no
viuen a Montcada. Juntes
podran compartir i recuperar
retalls de la seva infantesa i
adolescència. Les promotores
d’aquesta iniciativa recorden

especialment la mestra M.Carí-
cia Bargalló per la seva sensibili-
tat. L’últim dia d’escola els hi va
regalar a totes el llibre de Mar-
tín Vigil, Primer Amor, primer do-
lor, amb una dedicatòria diferent
per a cadascuna. No tenen tan
bon record d’Ana M.Pérez –a
la foto–, una professora aficio-
nada als càstigs físics que feia
passar el Rosari de genolls a les
alumnes més esvalotades o els
picava les mans amb la regla de
fusta. Motiu de càstig podia ser

que un noi t’acompanyés fins a
la porta de l’escola. Nascudes als
seixanta, encara els donaven un
got de llet en pols per reforçar
l’esmorzar. Només hi havia qua-
tre aules per als vuit cursos de
primària i sempre es formaven

cues als escassos lavabos. Les
classes de gimnàstica les feien a
la pista esportiva del carrer
Bonavista amb uns pantalons
bombatxos que la majoria
detestaven. A l’hora del pati
jugaven ‘a matar’ amb pilotes
fabricades amb bosses de plàs-
tic i papers i restes de l’esmor-
zar. “Ens ho vam passar molt
bé a l’escola –conclou la Pi-
lar–, érem un grup molt unit
i ens fa molt il·lusió retrobar-
nos després de tants anys”.

Bona acollida
als films de
muntanya

La projecció de cinema de
muntanya que per quart any
consecutiu va organitzar el Cen-
tre Excursionista de Montcada,
El Cim, el passat 10 de juny va
obtenir una bona resposta per
part del públic, segons els orga-
nitzadors. Aquests han valorat
molt positivament la jornada,
on es van projectar les pel·lícules
Le defi de Jamie, d’Ian Taylor i
Emmanuel Cauchy, i The big
white, de Havard Jenssen, i que
va comptar amb l’assistència
d’una cinquantena de persones.



352a quinzena
juny 2004esports 312a quinzena

juny  2004

HANDBOL FEMENÍ

La Salle es proclama campiona
de la Copa Catalana de Segona
L’equip, dirigit per José Antonio Quirós, va guanyar el Cardedeu a la final disputada a domicili per 18 a 24

sílvia alquézar
redacció

 >> Les jugadores i els cos tècnic amb la copa de campiones de Catalunya després del partit

les frases

“El triomf és important per a
l’handbol femení del muni-
cipi, que va quedar tocat
després de la desaparició
del BM Montcada ”

EL PRESIDENT

“Som una pinya, neces-
sitàvem la victòria per con-
solidar la plantilla i, a partir
d’aquí, assolir nous objec-
tius com l’ascens”

EL TÈCNIC

LES CAPITANES
“La Copa és el premi a
l’esforç d’una temporada
per deixar el club i la ciutat
el més alts possible”

La Salle femení ha culminat la
temporada amb la consecució
de la Copa Catalana de Segona
categoria, una victòria que con-
firma la seva trajectòria ascen-
dent amb dotze partits conse-
cutius sense conèixer la derrota.
L’equip dirigit per José Anto-
nio Quirós es va imposar el pas-
sat 12 de juny a la final davant
el Cardedeu a domicili per 18-
24, en un partit vibrant i igualat
que la plantilla local va contro-
lar en tot moment.

Gran partit. La Salle femení
va jugar un matx molt complet,
sobretot en defensa. Al principi,
ambdós conjunts van sortir a la
pista nerviosos, un fet que es va
traduir en el marcador amb un
empat a zero fins al minut set.
El Montcada va inaugurar l’elec-
trònic i va aconseguir diferèn-
cies de tres i quatre gols que es
van mantenir fins al final de la
primera part (9-12). A la repre-
sa, el Cardedeu no va llançar la
tovallola i va arribar a estar a un
gol al minut 7, però la sòlida
defensa i l’encert en atac van dur
La Salle fins a la victòria final.
“És un premi a l’esforç i les
ganes de dur La Salle i Mont-
cada al més alt”, coincideixen
a destacar les dues capitanes de
la plantilla, Ana i Cris. L’especial
motivació de l’equip davant
aquesta final ho resumeix el fet
que una de les jugadores, Lour-
des Veas –excomponent de
l’antic BM Montcada de Divisió
d’Honor– va jugar tot el partit
amb el dit trencat, malgrat que
ella  no ho va saber fins que va
anar al metge en acabar el partit.
La victòria a la Copa Catalana
és important per diversos mo-

Comencen les
obres de la
piscina i el

jacuzzi exteriors

>> MONTCADA AQUA

sílvia alquézar
pla d’en coll

El complex esportiu Montcada
Aqua disposarà d’una piscina ex-
terior i un jacuzzi a partir del mes
de juliol. Les obres, que van co-
mençar a final de maig, també
inclouen la construcció d’una
zona de solàrium. La piscina, de
100 m2 de làmina d’aigua, estarà
connectada amb el jacuzzi, que
també funcionarà a l’hivern. Els
treballs, a càrrec de l’empresa
Myrtha Pools, tenen un pressu-
post de 210.000 euros. L’Ajun-
tament destinarà la subvenció de
la Mancomunitat de Municipis
de l’Àrea Metropolitana de Bar-
celona del programa CAME, de
394.289 euros, per al finança-
ment parcial dels treballs.

Nou atractiu. Per al regidor
d’Esports i president de l’Institut
Municipal d’Esports i Lleure
(IME), Juan Parra (PSC), la pis-
cina exterior és un nou servei per
als usuaris del complex esportiu
Montcada Aqua, ubicat al Pla
d’en Coll. “Tindrà un ús més
lúdic que la resta de piscines
de l’equipament, per sortir a
fer una capbussada i prendre
una mica el sol”, comenta
l’edil.

 >> Obres de la piscina exterior

SÍLVIA ALQUÉZAR

tius. D’una banda, és l’únic títol
que ha guanyat aquesta tempo-
rada un equip sènior de la
localitat. D’altra, el triomf con-
firma la línia ascendent de La
Salle femení des que José Anto-
nio Quirós és a la banqueta, una
etapa que obre bones expecta-
tives de cara a la temporada
vinent en què novament s’inten-
tarà l’ascens a Primera Catalana.
“S’ha fet una pinya, neces-
sitàvem el triomf per conso-
lidar el projecte i, a partir
d’aquí, assolir nous objec-
tius”, explica el tècnic. En aquest
sentit s’ha manifestat el president
de La Salle, Josep Maresma, qui
ha valorat positivament la victò-
ria des d’una perspectiva més
àmplia: “El triomf és impor-
tant per a l’handbol femení
del municipi, que va quedar

molt tocat després de la desa-
parició del BM Montcada”.
Aquest és el primer títol de La
Salle amb Josep Maresma com
a president. L’entitat acomiada-
rà la temporada el 18 de juny
amb un sopar a un restaurant
de la localitat.

 >> L’alegria es va desbordar

FOTOS: JORDI SALAT

El Consell Municipal de la Dona expressa el seu
condol per totes les dones que fins ara han estat
víctimes de la violència de gènere. Continuarem en la
lluita per aconseguir la tolerància zero amb qualsevol
violència exercida contra les dones.

Les recordarem en una concentració cada últim dilluns
de mes,  a les 19h, a la porta de la Casa de la Vila, al
carrer Major, 32. La propera convocatòria és el dia 28
de juny. Us hi esperem.

Consell Municipal de la Dona



36 2a quinzena
juny 2004 esports32

L’acte central serà
un partit de l’ACB
de màxim nivell

>> BÀSQUET. 25è aniversari del CB Montcada

Ja han passat 25 anys des que
un grup de joves jugadores del
club d’handbol de la ciutat van
decidir constituir una entitat de
bàsquet al municipi. Una vegada
consolidada la secció femenina,
els primers equips masculins es
van crear el 1983. Per comme-
morar l’aniversari, el CB Mont-
cada ha programat diversos
actes al llarg d’aquest any, que
es van iniciar el passat 4 de juny
amb el tradicional sopar fi de
temporada, amb l’assistència de
217 persones entre les quals hi
havia els representants munici-
pals i de l’empresa de pintu-
resValentine, patrocinador dels
dos sèniors.

Data important. Per al pre-
sident del club, Pere Oliva, “que
un club de bàsquet arribi al
quart de segle no és gens
fàcil”. L’acte central de la cele-

sílvia alquézar
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 >> La directiva del CB Montcada amb les autoritats municipals i el director general de Valentine a Montcada

El CD Montcada fitxa sis jugadors
>> FUTBOL. Preferent Regional

El CD Montcada ha tancat ja
els primers fitxatges per a la tem-
porada vinent, en què novament
intentarà l’ascens a Primera Ca-
talana. El nou equip, dirigit per
Toni Carrillo, intenta buscar
l’equilibri entre la joventut, l’ex-
periència, la força i la tècnica. La
directiva, presidida per Joan Al-
calà, ha confirmat la incorpo-
ració del porter Xavo, que pro-
vé del Granollers de Tercera
Divisió i té una gran experiència.
De la demarcació de migcamp,
el Montcada ha contractat
l’esquerrà Ricki Vega, un home
molt tècnic que fa bons llança-
ments de falta i que aquesta últi-
ma lliga ha jugat al Júpiter de
Primera Catalana. També ha
incorporat Huertas, del Vilassar

sílvia alquézar
redacció

LLUÍS MALDONADO

 >> D’esquerra a dreta, Ventas, el president Antoni Alcalà, Mejías, Sergio, el tècnic Toni Carrillo, Gimeno i Roger

 >> El primer equip femení del CB Montcada es va crear
la temporada 79-80 i era cadet. Es va formar després de
separar-se del club d’handbol

 >> Moltes jugadores de l’infantil femení del 94-95, amb
César Melgosa a la banqueta, juguen ara al primer equip
femení del club com les bessones Jurado i Montse Roca

 >> El Valentine Montcada va guanyar la Lliga Catalana
EBA el 1995.En acabar el partit, l’alegria es va desbor-
dar a la graderia i a la banqueta locals

 >> Equip sènior masculí que va pujar a Segona Nacio-
nal el 1991. Dos jugadors locals, Raúl González i Miguel
Ángel Guerras, van anar a la selecció catalana >> El Valentine va aconseguir el segon ascens a LEB 2 el 2003 a Osca

TXEMA BELTRÁN

CB MONTCADACB MONTCADA

SÍLVIA ALQUÉZAR CB MONTCADA

de Dalt de Preferent, un tot
terreny al centre del camp que
va molt bé de cap. En aquesta
posició, el club ha fitxat també
el jove Marc Roger, del conjunt
juvenil del Mercantil de Divisió
d’Honor qui, amb només 20

anys, disputarà la seva primera
temporada com a amateur. A
la posició de defensa, el Mont-
cada comptarà la temporada
vinent amb Pradas, un central
molt fort que prové del Santa
Eulàlia de Primera Catalana, i el

lliure Ivan Gimeno, de l’Horta.
un. Han renovat de la tempora-
da actual el golejador Sergio
López –pitxitxi en les tres
últimes lligues– Xavi Ventas,
José Mejías, Raúl Castillo,
Juanele i el jove Córdoba.

La pròxima lliga. El Mont-
cada ja coneix contra qui s’haurà
d’enfrontar la pròxima tempo-
rada. Serà un grup complicat,
amb molta rivalitat. Un dels
noms a tenir en compte és el
Blanes que, tot i ser un recent
ascendit a Preferent, ha fet un
equip molt potent amb el pres-
supost més alt de la categoria.
L’Escala, que enguany ha jugat
la promoció d’ascens al grup del
Montcada, tornarà a veure’s les
cares amb el conjunt montca-
denc. La pròxima lliga tindrà
també com a plats forts els
nombrosos derbis vallesans
amb equips com el Mollet i el
Sant Cugat. “Sembla que l’as-
cens serà més complicat que
aquesta última temporada”,
ha indicat el vicepresident del
CD Montcada, Gonzalo Fras-
nedo. Aquest és el quart projecte
del club per assolir l’ascens
“amb més il·lusió si cal”, afir-
ma el president, Antoni Alcalà.

bració es farà al setembre.
L’Ajuntament i el club organit-
zaran un partit entre dos equips
d’ACB de màxim nivell al pa-
velló Miquel Poblet. “El bàs-
quet i la ciutat es mereixen
un acte d’aquest tipus per
commemorar l’efemèride”, va
indicar el regidor d’Esports,
Juan Parra (PSC). Coincidint
amb aquest esdeveniment,
l’alcalde de Montcada, César
Arrizabalaga (PSC), va anunciar
que “es retrà homenatge a una
figura del bàsquet montca-
denc de reconegut prestigi”.
Al desembre, l’entitat farà un
clínic per a entrenadors a càrrec
de Ricard Cases, tècnic del
Ricoh Manresa, i algun altre en-
trenador d’ACB.
El CB Montcada ha assolit di-
versos títols al llarg de la seva
història. Els més destacats van
ser la Copa Catalana el 1995 i
dos ascensos a LEB 2, el 2000 i
2003.

SÒNIA HERNÀNDEZ
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 >> El podi dels tres primers de la general, amb Lluís Mas al centre, amb les autoritats

Lluís Mas, del CC Eurociclo,
guanya la XXIV Volta al Vallès

>> CICLISME

FOTOS: ÀNGEL ACÍN

>> ESCACS

El pavelló Miquel Poblet acollirà
entre el 25 de juny i el 3 de juliol
la dotzena edició de l’Open In-
ternacional d’Escacs Vila de
Montcada, organitzada per la
Unió Escacs Montcada i l’Ins-
titut Municipal d’Esports i Lleu-
re (IME). Enguany hi parti-
ciparan prop de 200 jugadors,
entre els quals hi ha set grans
mestres i una quinzena de mes-
tres internacionals, en el moment
de tancar aquesta edició.  El nú-
mero 1 del rànquing és l’ucraïnès
Viktor Moskalenko, guanyador
de les tres últimes edicions. Del
club montcadenc competiran
una vintena de jugadors, entre
els quals destaquen el mestre na-
cional Josep Ridameya, el mes-
tre internacional Miguel Ríos i
el mestre català Marcelo Panelo.
El torneig constarà de 9 rondes
per al grup A, adreçat als juga-
dors amb millor puntuació
ELO, mentre que el grup B dis-
putarà vuit jornades. Els partits
es jugaran de 16 a 21h, a excep-
ció de l’últim dia, que la com-
petició tindrà lloc entre les 9.30
i les 14.30 h. Tot seguit es farà

sílvia alquézar
pla d’en coll

sílvia alquézar
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 >> L’ucraïnès Viktor Moskalenko

El mallorquí Lluís Mas, del CC
Eurociclo, ha guanyat la vint-i-
quatrena edició de la Volta al
Vallès, organitzada pel Club Ci-
clista Montcada-Saunier Duval
i l’Associació Ciclista Parets amb
la col·laboració de diversos
ajuntaments com el de
Montcada i Reixac. La ciutat va
ser protagonista en dues etapes:
el 5 de juny va tenir lloc la
sortida de la tercera cursa davant
del pavelló Miquel Poblet i al dia
següent aquest escenari va acollir
l’arribada de la cinquena i últi-
ma etapa de la Volta, que es va
adjudicar Adrián Martínez –del
Sepelaco de València– que va
quedar segon de la general a tan
sols dotze segons del primer
classificat. Les dues primeres
proves de la competició,
adreçada a corredors cadets, es
van disputar el 26 i 27 de maig.

Satisfacció. Lluís Mas, de 14
anys, es va mostrar molt content
amb el  primer triomf de la seva
trajectòria esportiva: “M’ha fet
molta il·lusió, estic molt
motivat per fer un bon paper
al Campionat d’Espanya”. La
Volta va comptar amb la

mésen 2 minuts

AE CAN CUYÀS. FUTBOL SALA> Segona Divisió A

El Vitel B acaba tercer
i no puja a Nacional A
El Vitel B s’ha quedat a les portes
de l’ascens. Tan sols un punt de
diferència amb el segon classificat
ha deixat l’equip local fora de la
Nacional A. El sènior B ha acabat
tercer del Grup Primer amb 66
punts, darrera del Vidreres (71
punts) i l’Alella (67 punts). L’entre-
nador, Emili Domingo–a la
foto– ha fet una valoració positi-
va de la temporada, malgrat no haver pujat. “El nostre objectiu
era mantenir la categoria sense problemes i gairebé hem
pujat”, indica Domingo, qui no continuarà a la banqueta la
campanya vinent per diferències de criteri amb la política del club.
“La base no es cuida com a mi m’agradaria”, diu el tècnic. De
fet, cap dels tres jugadors que enguany ha jugat al Vitel A pujarà al
primer equip. Andrés té ofertes de Divisió de Plata i Juanjo ha
fitxat pel Valldetenes de Nacional A. Àlex es queda al Vitel perquè
és veí de Montcada i també treballa a la ciutat. SA

SÍLVIA ALQUÉZAR

VITEL B. FUTBOL SALA> Primera Nacional B

Novè del Grup Tercer amb 46 punts
L’Associació Esportiva Can Cuyàs es va acomiadar de la tempo-
rada amb una victòria contundent a casa contra l’Iniciativa de la
Llagosta per 8-3 a l’últim matx de la lliga. L’equip ha acabat en la
novena posició en la seva primera campanya a Segona Divisió A
amb 46 punts. La directiva i la plantilla s’han mostrat satisfets de la
trajectòria del conjunt. L’objectiu d’enguany era mantenir la categoria
en el seu debut a Segona Divisió A, una meta que s’ha complert
amb escreix. De cara a la campanya vinent, l’entitat vol aspirar a
lluitar per l’ascens. SA

Cartell de luxe al dotzè
Open Vila de Montcada

 >> El moment de l’arribada d’Adrián Martínez a la meta de la cinquena etapa davant el pavelló Miquel Poblet

els resultats

GENERAL
1 Lluís Mas Eurociclo 4h19’44’’
2 Adrián Mtez. Sepelaco 4h19’56’’
3 Airán Fdez. Nicky’s 4h20’49’’
4 Vicente Burriel Vall Deuxo 4h21’11’’
5 Antonio Muñoz Vall Deuxo 4h21’14’’
6 Omar Marcet Nicky’s 4h21’46’’
7 Luis Vidal Eurociclo 4h22’14’’
8 Víctor Cabedo Sepelaco 4h22’50’’
9 Pascual Martín Sepelaco 4h22’51’’
10 Nicolás Macías St. Boi 4h22’59’’
11 T. Armengual Pollença 4h22’59’’
12 Roberto Mtez. Petra 4h23’05’’
13 E. Broseta Eurociclo 4h23’16’’
14 D. González Buen Pastor 4h24’08’’
15 D. Espildora Pollença 4h24’23’’
16 Cristian Bosch Pollença 4h25’58’’
17 David Gómez Pollença 4h26’13’’
18 À. Forcada Buen Pastor 4h26’22’’
19 Jaime Beltrán Vall Deuxo 4h26’55’’
20 Antonio Garcia Nicky’s 4h27’26’’
21 Raúl Baéz Campo Claro 4h28’40’’
22 U. Sánchez Sepelaco 4h29’51’’
23 S. Mora Sepelaco 4h31’50’’
24 Manuel Cruz Petra 4h32’12’’
25 Bernat Costa St. Boi 4h35’27’’
26 Carles Faco Sepelaco 4h37’25’’
27 C. González Vall Deuxo 4h43’40’’
28 A. Minguet Eurociclo 4h44’46’’

GENERAL EQUIPS
1 Eurociclo 13:14:20
2 Sepelaco 13:15:29
3 Nicky’s 13:15:47
4 Vall Deuxo 13:19:20
5 Pollença 13:23:99

REGULARITAT
1 Lluís Mas Eurociclo 77 pt.
2 Adrián Mtez. Sepelaco 66 pt.
3 Pascual Martín Sepelaco 44 pt.

METES VOLANTS
1 Raúl Baéz Campo Claro 6 pt.
2 Víctor Cabedo Sepelaco 5 pt.
3 Pascual Martín Sepelaco 4 pt.

MUNTANYA
1 Roberto Mtez. Petra 6 pt.
2 Adrián Mtez. Sepelaco 4 pt.
3 Omar Marcet Nikcy’s 2 pt.

participació de 10 equips d’ar-
reu de l‘Estat. El president del
CC Montcada, Joan Navarra,
ha fet una valoració positiva
“perquè participen ciclistes
de nivell i l’any vinent farem
25 anys”. Per la seva banda, el
regidor d’Esports, Juan Parra
(PSC), ha indicat que per a
l’Ajuntament “és una gran
satisfacció acollir i promocio-
nar la Volta”. La competició
va cloure amb el lliurament de
premis a càrrec de les autoritats
municipals i de la Diputació.

Set medalles
en natació, tennis

i gimnàstica

>> SPECIAL OLYMPICS

SÒNIA HERNÀNDEZ

el lliurament de trofeus. En to-
tal, es repartiran 7.350 euros
entre 32 premis. El guanyador
del grup A obtindrà un guardó
de 2.000 euros, el segon de
1.200 i el tercer de 700.
La principal novetat d’aquest
any és que l’Open està inclós
dins del Primer Circuit Interna-
cional d’Opens d’estiu de Cata-
lunya, organitzat per la Fede-
ració Catalana amb el suport de
la Generalitat.  L’objectiu és pre-
miar els millors jugadors dels
tornejos d’estiu. El que obtingui
la puntuació més alta rebrà un
guardó valorat en 3.000 euros.
En total, es repartiran 12.220
euros en premis fins al quinzè
classificat.

Sis montcadencs del grup
Catalònia i un del centre Coinre
que han participat en els Special
Olymipcs que s’han disputat a
Badalona han pujat al podi per
recollir medalla. En natació, Su-
sana del Pino i Jordi Timoneda
van aconseguir el bronze en
25m. crol i estil, respectivament.
Manuel Merino va ser bronze
en categoria masculina en 25 m.
crol. Mari Àngels Ayala va ser
segona en 25m. crol.
En tennis, Carlos Luna va ser
bronze, mentre Dolores Plaza
va obtenir dues medalles en
gimnàstica rítmica en l’especialitat
de Terra i Salt, i va ser quarta en
la modalitat de barra.
En total, el centre Aspasur va
aconseguir 37 medalles, 16 d’or,
9 de plata i 11 de bronze. Durant
quatre dies els esportistes s’han
divertit i esforçat per assolir un
bon resultat esportiu. Uns
resultats excel·lents que, segons
els organitzadors, “ja estava
assegurat abans d’iniciar-se
l’esdeveniment, perquè la sola
participació ja suposa una
gran fita en la integració so-
cial”. LR
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>> MONTCADA ÉS ESTIU

Balanç molt positiu d’una
temporada plena de novetats

>> JOCS ESCOLARS

La lliga escolar va cloure
el passat 5 de juny amb la
festa que va organitzar el
CDEM i l’Institut Muni-
cipal d’Esports i Lleure
(IME) al Parc de les Ai-
gües, amb la participació
de més de 500 persones.
El balanç de la tempora-
da és positiu. Hi ha hagut
canvis significatius com la
introducció del multies-
port, la incorporació de
més equips de secundària,
la implicació de totes les
escoles i les AMPAS, i la
contractació de monitors
especialitzats.

Valoracions. El regi-
dor d’esports i president
de l’IME, Juan Parra
(PSC), ha valorat positiva-
ment “les novetats i
l’augment de la parti-
cipació” i ha afegit que,
de cara a l’any que ve, s’ha
de potenciar més l’esport
a secundària. La presiden-
ta del CDEM, Cristina
Caldedero, ha destacat “la
feina de la coordinado-
ra de l’esport escolar,
Susana Moreno, i els
monitors”. Moreno ha
avançat que “l’any que
ve serà de consolida-
ció”. Les inscripcions per
a la propera lliga escolar
es faran del 15 de setem-
bre a l’1 d’octubre.

silvia díaz
redacció

La festa de clausura va aplegar més de 500 participants al Parc de les Aigües

Un total de 255 joves
al Casal Esportiu

SILVIA DÍAZ

 >> La natació és una de les activitats tradicionals del Casal

La xifra de participants al
Casal d’Estiu continua en
augment. Aquest any, 255
infants i adolescents parti-
ciparan al Casal, organit-
zat per l’IME. Els joves
estaran els matins del mes
de juliol a la piscina d’estiu
del carrer Bonavista i a
d’altres instal·lacions fent
activitats esportives i lúdi-
ques. Els cursets tenen un
caràcter formatiu però
també serveixen perquè els
infants s’ho passin bé. El
Casal es farà del 28 de juny
al 23 de juliol i s’adreça als

viu l’esp�rt

FOTOS: PILAR ABIÁN

institut municipal d’esports i lleure

 >> La festa va començar amb la desfilada

>> MONTCADA ÉS ESTIU

Encara hi ha places
al curset de country

 >> El lliurament de premis va ser un dels moments més esperats de la celebració

en 2 minuts...
�El Trofeu Marca s’ajorna

�Jornades CEIP Elvira Cuyàs

�Obre la piscina del centre

L’organització del Trofeu Marca ha decidit ajornar
la 21a edició del campionat de futbol sala benjamí i
aleví per manca de finançament. El torneig s’havia
de disputar del 26 de juny al 4 de juliol. Montcada
havia d’acollir, del 26 al 28 de juny, una de les fases
comarcals. La decisió de suspendre’l afecta a tota
Espanya. En substitució del torneig, l’IME organitza
el 29 de juny un 3x3 de futbol al carrer davant el
pavelló Miquel Poblet (18h). Les inscripcions es po-
den fer fins un dia abans a les oficines de l’IME. El
torneig està obert a totes les categories. SD

La piscina Zona Centre, al carrer Bonavista, es va
obrir el 15 de juny i estarà en servei fins el 13 de
setembre. La instal·lació obrirà de dilluns a diumenge
de 10.30 a 19h. El preu de l’entrada és de 3,5 euros
i per als majors de 65 anys, i els nens i joves de 6 a
17 anys, de 3 euros. També hi ha abonaments. LR

Les jornades del CEIP Elvira Cuyàs, dins els actes
del 25è aniversari del centre, van incloure partits de
futbol, handbol i multiesport, a més d’una exhibició
de psicomotricitat. La festa va comptar amb inflables
i un brau mecànic. SD

>> MONTCADA ÉS ESTIU

Comença el torneig
de futbol sala de l’IME

SÍLVIA ALQUÉZAR

Els partits del Torneig de
Futbol Sala 2004, que or-
ganitza l’IME, van co-
mençar el 14 de juny. Dot-
ze equips participen en
una de les competicions
que té més èxit d’inscrip-
cions. Alguns conjunts no

 >> Els nens i nenes van gaudir als inflables  >> El rocòdrom, un dels atractius

Encara hi ha places per
participar al curset de
country, que tindrà lloc a
la pista coberta municipal
tots els dilluns i dimecres
entre el 12 i 21 de juliol.
Les inscripcions es poden
fer a les oficines de l’Insti-
tut Municipal d’Esports i
Lleure (IME) de 9 a 13h i
de 17 a 19h. El preu és de
4 euros. Les classes s’im-
partiran de 20 a 21.30h.
D’altra banda, encara és
oberta la inscripció al curs
de taichi, que es farà del
28 de juny al 22 de juliol,
de dilluns a dijous, al gim-
nàs municipal de 21 a 22h.
Les inscripcions també
s’han de fer a l’IME i

s’adrecen a majors de 12
anys. La quota és de 20
euros.

Acte suspès. El cam-
pus de futbol que organit-
zava l’IME del 28 de juny
al 16 de juliol al municipal
de Can Sant Joan s’ha sus-
pès perquè no s’ha arribat
a la inscripció mínima.

hi han pogut participar i
s’han quedat en llista d’es-
pera. Els partits es dispu-
ten a les 19.30h, a la pista
municipal coberta. El
play-off i la final seran del
12 al 15 de juliol, al pave-
lló Miquel Poblet. SD

alumnes nascuts entre els
anys 1990 i 2000. Els alum-
nes més petits aprofitaran
per fer psicomotricitat,
jocs i natació. La resta de
joves alternaran diferents
modalitats.
Cada dia hi haurà una hora
de natació. Altres activitats
que es faran seran bàsquet,
handbol i futbol sala. Els
alumnes nascuts entre els
anys 1990 i 1994 practica-
ran també tir amb arc. El
Casal inclou educació fí-
sica, jocs de grup o volei-
bol. SD

PILAR ABIÁN

silvia díaz
redacció

 >> El primer partit es va disputar el 14 de juny

 >> Una sessió de country

SÒNIA HERNÀNDEZ
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actualitatdels clubs

CB ELVIRA CUYÀS. BÀSQUET> Festa

Aitor Martín, tercer en pista a l’aire lliure
Cinc corredors de la Joventut Atlètica de Montcada
(JAM) van participar a la Final Nacional d’Atletisme de
pista a l’aire lliure, que es va fer els dies 12 i 13 de juny al
Prat de Llobregat. Els alevins Aitor Martín –a la foto el
primer a la dreta– i Aida Ariza van quedar 3r i 5è en 2.000
metres lliures. Els dos altres corredors alevins van ser
Irina Casado (12ena en 600 m lliures) i Adrián Serrano
(14è en 2.000 m lliures). En cadets, Francisco Castro va
quedar 4t en 3.000 m. lliures. SD

La participació supera expectatives
L’EF Can Sant Joan va recuperar els dies 5 i 6 de juny els
torneigs de futbol que feia 4 anys que no organitzava. I
ho va fer amb motiu del segon Memorial Francisco
Baena. El president del club, José Hernández, n’ha fet
una valoració positiva i ha destacat que “els més vells
del barri no recorden el camp tan ple com aquests
dies”. L’entitat va celebrar el 12 de juny un dinar al CEIP
El Viver, al qual hi van assistir 300 persones. SD

VITELCOM. FUTBOL SALA> Premi

JAM. ATLETISME> Campionat de Catalunya

CD MONTCADA. FUTBOL> Torneig

Els responsables del CD Montcada estan molt satisfets
i fan una valoració positiva de la darrera edició del
Torneig Vila de Montcada, que es va celebrar els dies 12
i 13 de juny. El camp de la Font Freda es va omplir
d’espectadors, especialment per veure els partits dels
jugadors més petits. L’únic canvi de darrera hora va ser
la incorporació del benjamí de l’Escola de Futbol Can
Sant Joan al torneig, en substitució del Llefià, que
finalment no va poder assistir al campionat. Els conjunts
cadet, benjamí –a la foto– i infantil A del CD Montcada
van guanyar els partits que van disputar durant els dos
dies del torneig. Els dos prebenjamins, l’aleví, l’infantil B
i el juvenil van quedar segons. SD

viu l’esp�rt

VITELCOM MONTCADA

JAM

CD MONTCADA

LAURA GRAU

institut municipal d’esports i lleure

El Montserrat Miró es juga la final
L’equip de korfbal de l’IES Montserrat Miró disputarà
el 19 de juny la final de la lliga júnior davant el Nicolau
Copèrnic de Terrassa. Els montcadencs són líders.
D’altra banda, un jugador del Montserrat Miró, Óscar
Hernández, que juga també amb el sènior de la UAB, és
campió de la lliga regular de Primera Divisió amb el
conjunt universitari. A la final, l’equip de la UAB va
guanyar el San Lorenzo per 11 a 9. SD

Festa de final de temporada
700 persones van participar a la festa de cloenda de la
temporada del CB Elvira Cuyàs, el 5 de juny. 300
persones van passar per l’escola durant el matí i la tarda,
per veure els partits de bàsquet i el lliurament de trofeus.
A la nit, unes 400 persones van assistir als espectacles que
van oferir els 130 esportistes que integren l’entitat. Altres
escoles de Montcada també hi van participar. Dels
equips convidats, el Safa Horta de Barcelona hi va
assistir, però el Montgat no es va presentar. SD

AE CAN CUIÀS. FUTBOL SALA> Torneig

La festa de fi de curs de l’AE Can Cuiàs no només és
per als equips de futbol sala club, sinó també per als
pares i veïns . El 12 de juny, l’entitat va celebrar el seu
torneig anual. Els equips convidats van ser l’IES La
Ribera, el Ciutat Meridiana, el Sant Pere Nolasc i el CD
Montcada. El conjunt sènior de l’AE Can Cuiàs va ju-
gar un partit amb un combinat de veïns. Els pares, els
entrenadors i les mares també van organitzar diversos
partits. D’altra banda, el cadet de l’AE Can Cuiàs ha
quedat campió de la fase de promoció de la lliga esco-
lar del Consell Esportiu de Barcelona. SD

Festival de fi de curs
El festival anual del Club Gimnàstic La Unió, celebrat
el 13 de juny al pavelló Miquel Poblet, va tancar la
temporada de l’entitat. 98 alumnes de 4 a 18 anys hi van
participar i van presentar una selecció dels exercicis,
taules i balls que han practicat durant tot l’any. Les
alumnes més grans, i les que formen l’equip de competició,
van actuar amb els aparells i les més petites van fer
exercicis de mans lliures. Un dia abans, el 12 de juny, va
haver un assaig general. L’exhibició posa fi a una
temporada que el club ha valorat positivament. SD

LA UNIÓ. GIMNÀSTICA> Exhibició

IES M. MIRÓ. KORFBAL> Final de lliga

Convocats per la Selecció Catalana
Cinc jugadors del Vitelcom Montcada, tres benjamins i
dos alevins, jugaran el 19 de juny amb les seleccions
catalanes de futbol sala de les dues categories un partit
contra el Centelles. Són Eric Martel, José, Carlos García,
Raúl Sánchez i Francesc Escoto. Tots cinc esportistes
han entrenat durant dos caps de setmana amb les
seleccions al pavelló La Bastida de Santa Coloma.
L’entrenador del conjunt català va escollir-los després de
veure’ls disputar diversos partits. SD

PILAR ABIÁN

SILVIA DÍAZ

EF CAN SANT JOAN. FUTBOL> Torneig

Una festa per a tots els veïns

CD MONTCADA. FUTBOL SALA> Torneig
Partits per tancar la temporada
La secció de futbol sala del CD Montcada celebra el 19
de juny el Trofeu Vila de Montcada al pavelló Miquel
Poblet. Els partits començaran a les 9h. L’infantil jugarà
els dos primers partits contra el Sant Cugat i el Badalonès.
De 10 a 11h serà el torn del cadet, que s’enfrontarà al Sant
Cugat i al Badalonès. El juvenil farà els seus partits d’11
a 12h, davant el Miró Martorell i el Sant Cugat. El
lliurament de premis serà a les 14h. SD

MARIO AZAÑEDO

CB MONTCADA-LA SALLE. BÀSQUET
Acord per gestionar junts un equip
CB Montcada i Bàsquet La Salle han acordat fusionar els
seus dos equips cadets. El nou conjunt competirà a la
categoria preferent B del Campionat de Catalunya.
L’entrenador serà Jordi Sistrach, un tècnic que té molta
experiència formant equips de base. D’altra banda, el
CB Montcada manté obertes les inscripcions per a la
seva escola de formació. Fins el 21 de juny, el club
ofereix un 30% de descompte en la matrícula. SD

LLUÍS MALDONADO
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Dipositari de la memòria. Aquesta era la funció de Miralles,
un dels personatges de l’exitosa novel·la Soldados de Salamina, de
Javier Cercas, que el montcadenc Joan Dalmau ha interpretat a la
pel·lícula homònima, fent-se’l molt seu i aconseguint un personatge
molt versemblant, a més de la nominació als premis Goya i molts
altres premis. Si Miralles viu retirat a una residència de Dijon, França,
Dalmau ha volgut viure a un poblet sevillà, Coria del Río, tot i que
no ha deixat de treballar. Aviat s’estrenarà el film Mar adentro,
d’Alejandro Aménabar, on ha intervingut; i no li falten  ni propostes
ni premis. El glamour del món del cinema sembla no haver afectat
aquest home, nascut a Can Sant Joan, que parla amb claredat
sobre el que se li pregunta i mira el món amb una saludable distància
i una profunda ironia. Va tornar, de visita, a Montcada per fer el
pregó de Festa Major el 28 de maig.

“A la nostra vida tot
succeeix per casualitat”

He  vist Montcada

com sempre la

veia, però

millorada, més

neta, més guapa

El meu únic

heroisme ha estat

continuar vivint,

agraeixo tot el que

em dóna la vida,

com diu la cançó

�

SÒNIA HERNÁNDEZ

�Com ha estat el retorn a
Montcada?
No és un retorn, sinó una visita.
O bé, potser sí és un retorn però
només per unes hores.
�I com ha estat la visita?
Molt bé. He vist gent que feia
molts anys que no veia, i he
trobat la ciutat bastant canviada,
força guapa.
�Quant temps feia que no
venia?
No ho puc calcular, però fa 14
anys que visc a Coria del Río, a
Sevilla. No recordo
si havia vingut algu-
na vegada en
aquests anys però,
més o menys, fa
aquests 14 anys.
�Com recordava
Montcada?
Igual que ara, l’única
diferència que he
percebut és que l’he
vista més neta i amb
alguns canvis, com
la rotonda del car-
rer Major, que era
un pont molt estret;
s’han fet coses que
convenia fer, com la
reforma de la Casa
de la Vila. Diuen
que queda més ma-
co, però han tret les
escales de pedra i a
mi m’agradaven.
�Què té Coria del Río que
no tingui Montcada?
No es tracta d’això. Visc allà
perquè em vaig casar amb una

sevillana. Al principi, vivíem a la
capital, però no aguanto les
ciutats i aleshores vaig buscar
pels voltants un solar i em vaig
fer una barraca i allà estic. Pago
la contribució a Coria del Río i
totes aquestes coses. He fet algu-
na amistat, però no té ni més ni
menys que altres pobles d’Espa-
nya. He caigut a Coria del Río
com podria haver-me quedat a
Mèxic, on vaig estar molts anys,
com també he estat 12 anys a
França. Les persones són per-

sones a tot arreu o
són animals.
�Com va arribar
al teatre i al ci-
nema?
Teatre n’he fet
sempre, primer
aficionat i després
em vaig professio-
nalitzar, i al cine he
caigut perquè em
van oferir una
oportunitat. Ara ja
només faig cine-
ma, perquè tinc
bronquitis crònica
i m’ofego i no és
gaire convenient
ofegar-se a l’esce-
nari.
�Al teatre afi-
cionat va co-
mençar a Mont-
cada?

Jo havia fet a Bifurcació un
Quadre escènic i a Torre Baró
un altre, i treballava al Teatre
Colón (l’ABI actualment) que

després va desaparèixer.
�En canvi, sembla que
Joan Dalmau hagi començat
a treballar amb el perso-
natge del Miralles.
Sembla que sí, però per a mi és
un personatge més. Jo he estat
felicitat pels personatges que he
fet, i el millor que diuen d’ells és
que són veritat. Jo m’entrego al
personatge, o el faig meu, depén.
�Com viu el fet de ser el
símbol de les víctimes de la
Guerra Civil a través del
Miralles?
Si veus la pel·lícula o llegeixes la
novel·la, te n’adones que tot el
que li passa a aquest personatge
és casual, com tot el que passa a
la vida. En definitiva, tot és fruit
de la casualitat. El que ens passa
li podria passar a un altre, i el
que li passa al Miralles és que
quan era jove li va salvar la vida
d’aquell fatxa, el tenia a tret per
matar-lo i no el mata, per què?
Perquè a ell no li interessa la mort
de ningú. Ja és vell, ja ha viscut
totes les guerres del món i es
troba en un asil recordant el que
va fer.
�És un heroi?
No ho crec. A més, el Miralles
ja li diu a la reportera, “tu estas
buscat un heroi i jo no ho sóc”.
L’heroi normalment mor en
acte d’heroisme, no en una gue-
rra. Les coses que es fan heroi-
cament són salvar vides en un
incendi, en una tragèdia o algu-
na cosa així i si mor en l’intent,
llavors és un heroi.

actor
Joan DalmauJoan Dalmau

�I Joan Dalmau, en què ha
estat un heroi?
En res en absolut, si de cas en
viure. Jo dic com la cançó,
“Gracias a la vida que me ha

dado tanto...”. No sóc un heroi
de cap manera. A més, als herois
els fan els altres en considerar-
los com a tal, no es fan a si
mateixos.


